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8 Bart
Kraaijvanger

een gedeelte van de stijging in bijdragen aan GR’en wordt opgevangen door inzet van de stelpost loon- en prijscompensatie a
591.000 euro. Is deze daarvoor bedoeld?

Ja, deze is daar expliciet voor bedoeld.

11 Bart
Kraaijvanger

Voor de Smeltkroes en de Schakel liggen er vanuit de werkgroepen die hier in de betreffende dorpen mee bezig zijn concrete
vragen voor 2024. Waarom zien we hiervoor geen bedragen terug in de begroting? Deze dorpen willen doorpakken en
duidelijkheid.

We hebben begrip voor de wens vanuit Maarheeze, dorplein en ook Gastel om duidelijkheid te krijgen. Na
besluitvorming t.a.v. de uitvraag zal pas kunnen ontstaan of de vraag voldoet aan de nadere regels die
door de raad in januari 2022 zijn vastgesteld. Daarna zal er een uitspraak vanuit de raad ontstaan betreft
wat er nog extra aan financiele middelen beschikbaar gesteld moet worden.

11 Bart
Kraaijvanger

Is er voor het gemeenschapshuis den Donck in Soerendonk niets te verwachten de komende jaren, aangezien we deze niet in
de tabel terugzien?

Momenteel zijn er vanuit Den Donck in Soerendonk geen financiele hulpvragen bekend die een beroep
doen op de begroting.

16 Bart
Kraaijvanger

wonen > hoeveel woningen zijn er nieuw gerealiseerd in 2020, 2021, 2022 en 2023? Hoeveel woningen worden er naar
verwachting gerealiseerd in 2024, 2025 en 2026 (prognese/doorkijk)?

Het aantal gerealiseerde woningen staan in de rapportages die elk kwartaal naar de raad worden
toegestuurd. De laatste kwartaalrapportage was van Q2. Binnenkort ontvangt u de rapportage van Q3. Het
streven is de komende jaren gemiddeld 66 woningen te realiseren. Gelet op de woningbouwplannen die
lopen verwachten we deze aantallen te halen.

17 Bart
Kraaijvanger

Wat is de status van de prestatieafspraken met Wocom? We lezen dat er de afgelopen 10 jaar zeer weinig sociale
huurwoningen zijn toegevoegd. Wanneer gaan inwoners (woningzoekenden) iets merken van de afspraak met Wocom naar
170 sociale huurwoningen in 2030?

We monitoren onze jaarlijkse prestatieafspraken met woCom. Binnenkort, nog voor de inwerkingtreding
van de omgevingswet, gaan verschillende woningbouwplannen in procedure. Hierin zitten ook veel sociale
huurwoningen. De realisatie hiervan zal naar verwachting vanaf 2025/2026 plaatsvinden. Pas dan gaan
woningzoekenden hier iets van merken.

19 Bart
Kraaijvanger

we lezen dat het resultaat van extra ondersteuning in 2023 op RO en vergunningverlening heeft geleid tot grotere
tevredenheid van de klanten, minder klachten, een betere bereikbaarheid en meer focus ruimte voor medewerkers. Waarop
is dit gebaseerd? Liggen hier cijfers aan ten grondslag die deze uitspraken onderbouwen? Zo ja, dan zou ik deze graag
ontvangen.

Dit is enerzijds gebaseerd op de signalen die we terughoren in (telefonische) contacten met onze
inwoners. Verder is er vanuit Dienstverlening onderzoek gedaan specifiek naar de klantbeleving rondom
vergunningverlening. Deze uitkomsten kunnen met u worden gedeeld.

21 Bart
Kraaijvanger

hoeveel agrariërs in Cranendonck verwachten we dat gebruik willen gaan maken van de beëindigingsregeling (en dus
planbegeleiding gaan vragen)?

Dit is moeilijk in te schatten. Deelname aan de beëindigingsregelingen vindt plaats op basis van
vrijwilligheid en staat los van het aantal bedrijven dat eventueel voor de regelingen in aanmerking komt.
Of een beschikking door een ondernemer wordt geaccepteerd hangt af van zijn specifieke persoonlijke- en
bedrijfssituatie. Voor zover nu bekend wordt de gemeente officieel door de RVO van deelname van een
ondernemer op de hoogte gesteld na definitieve acceptatie van de beschikking (subsidie). Zover is het op
dit moment nog niet. Beide regelingen staan nog open voor deelname (tot 1 december 2023 en 5 april
2024). Onze inschatting is dat tussen de 5 en 19 ondernemers aan een van beide regelingen zullen
deelnemen. Dit kan echter te hoog zijn ingeschat. Ter vergelijking, aan de warme sanering veehouderij
(een in 2020 opengestelde maar minder gunstige regeling) namen in Cranendonck 3 ondernemers deel.

21 Bart
Kraaijvanger

er hebben diverse geluidsmetingen bij (grotere) evenementen plaatsgevonden in 2023. Wat heeft dit opgeleverd / wat zijn
de bevindingen? Staven deze metingen de toename in klachten over geluidsoverlast?

We zien dat de geluidsnormen worden nageleefd. Dit neemt echter niet weg dat de beleving bij
omwonenden anders is. Zij ervaren overlast en vragen hier nadrukkelijk aandacht voor.

22 Bart
Kraaijvanger

als gevolg van het uitblijven van de subsidie staat restauratie van het Protestants Kerkje in de ijskast. Hierdoor stokt ook de
beoogde 'stoelendans'. Als gevolg hiervan ontstaat er een probleem voor de Heemkundekring, die niet door kan schuiven
vanuit het Schepenhuis waar nu wel de VVV naar door is geschoven. Wat is een oplossing in de ogen van het college?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

24 Bart
Kraaijvanger

Wat is de bereikbaarheidsagenda van de UVV? Wat gaat er met de 60.000 euro gedaan worden? In 2016 is door alle gemeenten binnen het MRE de Bereikbaarheidsagenda vastgesteld. In de
Bereikbaarheidsagenda worden de wensen en ambities van de regio verwoord op het gebied van
bereikbaarheid. Op 23 oktober 2018 heeft uw gemeenteraad ingestemd met een jaarlijkse bijdrage aan de
programmaorganisatie (13k) en de regiobrede projecten (47k). Meer informatie over de
Bereikbaarheidsagenda vindt u op: https://zoslimbereikbaar.nl/documenten

24 Bart
Kraaijvanger

We lezen dat er in 2024 25.000 euro gereserveerd wordt om zaken op het gebied van verkeersveiligheid te kunnen
oppakken. Vanwaar 25.000 euro? Aan welke zaken denkt men dan om hiervoor uit te (kunnen) gaan voeren?

Deze middelen worden ingezet voor incidentele zaken of om maatregelen te treffen naar aanleiding van
klachten en meldingen. U kunt hierbij denken aan kleine fysieke ingrepen of plaatsen van bebording of
belijning.

25 Bart
Kraaijvanger

we lezen dat bij de route 611 nog steeds de Hoofdstraat benoemd staat, terwijl wethouder Lemmen in de
commissievergadering van 26-9 gezegd heeft dat de Hoofdstraat hier geen onderdeel van uitmaakt? Hoe zit dit?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

25 Bart
Kraaijvanger

er is zwart op wit geschreven dat de verkeersmaatregelen in Dorplein na de zomer van 2023 uitgevoerd zouden worden. Het
is nu oktober, er is nog niets gebeurd. Nu lezen we in de begroting dat dit pas in 2024 uitgevoerd gaat worden. Wat is de
verklaring van de wethouder hiervoor?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

25 Bart
Kraaijvanger

hoe gaat de pilot rond vrachtverkeer weren in Soerendonk eruit zien? Hierover zijn we nog in gesprek met vertegenwoordigers uit Soerendonk, Budel-Noord en Gastel.



25 Bart
Kraaijvanger

ik lees over optimalisatie van aansluitingen N2, vanwege een regionaal belang. Hier wordt een bijdrage van Cranendonck
voor gevraagd van 173.000 euro. Wat houdt deze optimalisatie van aansluitingen in? Wat gaat er aan de zijde van
Cranendonck gebeuren?

De gehele MRE regio vormt een beheersgebied voor mobiliteit. Investeringen op de hoofdswegen in de
regio hebben een positief effect op de bereikbaarheid van de gehele regio. en de hele regio heeft hier baat
bij en daarin werken we samen als gemeenten. Dit betekent niet dat investeringsbijdragen uit
Cranendonck per definitie ook in Cranendonck worden gerealiseerd. Bij een aantal aansluitingen wordt de
doorstroming verbeterd o.a. door het toevoegen van extra afslagstroken. De KTM middelen worden
overigens ook ingezet voor de ontwikkelingen van de regionale mobiliteitshubs waaronder ook de hub
Maarheeze.

26 Bart
Kraaijvanger

de bijdrage aan de Schaalsprong van 860.000 euro over 10 jaar, komt deze bovenop de bijdrage aan de GR Brainport? Ja, deze bijdrage komt bovenop de bijdrage aan de GR Brainport.

27 Bart
Kraaijvanger

wanneer krijgen wij dit opgestelde accommodatiebeleid aangeboden, aangezien hier 2023 genoemd staat? Het accommodatiebeleid wordt momenteel ontwikkeld en zal naar verwachting eind dit jaar door het
ambtelijke proces gaan. Dit is later dan gepland door de hoeveelheid vraagstukken die het
accommodatiebeleid betreffen. We streven ernaar u dit beleid in Q1 2024 aan te bieden.

27 Bart
Kraaijvanger

hoe komt het dat de verwachting is dat de toegekende budgetten voor Gastel en Dorplein overschreden worden? De potentiele overschrijding van toegekende budgetten voor Gastel en Dorplein wordt veroorzaakt door
veranderde omstandigheden en stijgende (bouw)kosten.

27 Bart
Kraaijvanger

waarom reserveren we nu niet al (realistische en marktconforme] bedragen voor deze accommodaties (en ook de
Smeltkroes)?

Omdat het accommodatiebeleid voor de gemeenschapshuizen (nog) niet is vastgesteld.

28 Bart
Kraaijvanger

er staat ‘de boombeelden voldoen momenteel niet’. Wat betekent dit? Dit betekent dat er veel dood hout en andere ongewenste takken in de bomen zitten. Hierdoor komt de
veiligheid in het geding.

33 Bart
Kraaijvanger

we lezen dat na afronding van het wijkuitvoeringsplan Heesakker de warmtetransitie wijksgewijs in de rest van Cranendonck
versneld wordt. Hoe ziet die versnelling er concreet uit?

Ten aanzien van de versnelling is het standpunt tussen moment van schrijven (juni) en nu substantieel
gewijzigd. Om diverse redenen (zie: presentatie raadsinfoavond 3 oktober jl.) is het niet opportuun om dit
jaar al een definitief besluit te nemen over Heesakker. Niet in de laatste plaats omdat
stimuleringsmiddelen vanuit het Rijk ontbreken kan nog niet worden overgegaan tot grootschalig
stimuleren van aardgasvrij wonen in de wijk Heesakker. Gekozen wordt om over twee jaar het net op te
halen en te kijken of gesignaleerde knelpunten dan zijn weggenomen. Zoals wij nu kunnen inschatten
moet een versnelling ook wachten tot dat moment.

33 Bart
Kraaijvanger

is er voor de uitvoering van het projectenboek natuur, landschap, water en klimaat geld gereserveerd? Zo ja, hoeveel en
waar komt dit geld vandaan?

Voor de uitvoering van het projectboek zijn de gelden beschikbaar uit het fonds landschapsversterking (zie
bijlage 3, blz. 162). De gelden in dit fonds zijn afkomstig van verkopen in het verleden (onder meer
Maarheezerbos en Hoenderbos) als ook sinds 2011 van stortingen van particulieren met initiatieven in het
buitengebied die op basis van het provinciaal beleid (anno 2023 is dit artikel 3.9 Kwaliteitsverbetering
Landschap Interim Omgevingsverordening) op eigen perceel niet in voldoende mate kunnen voorzien in
verbetering van de omgevingskwaliteit.

34 Bart
Kraaijvanger

hoe is de verhouding tussen koop- en huurwoningen in de opgave van 2238 te isoleren woningen voor Cranendonck? De 2238 woningen betreffen uitsluitend koopwoningen. Woningcorporaties hebben o.a. via de
energielabelplicht de opgave om hun bezit te verduurzamen.

34 Bart
Kraaijvanger

3,2 fte is een forse uitbreiding van de formatie. Hoe verhoudt zich dit tot uitbreiding van uitvoerende activiteiten en dus
benodigde middelen?

De personeelskosten worden bekostigd vanuit de CDOKE-regeling die de overheid beschikbaar heeft
gesteld. De extra uitvoerende activiteiten en daaraan verbonden middelen worden via de Nota Energie- en
Warmtetransitie (raadsvergadering december) vastgelegd. Over de inhoud van de nota is de raad op 5
september bijgepraat.

37 Bart
Kraaijvanger

wat zijn de Brainport Principles? In 2022 zijn als principes voor bedrijventerreinen afgesproken:  faciliteren en stimuleren van duurzame
economische toplocaties en regionale bedrijventerreinen; vraaggericht ontwikkelen, primair voor het
Brainport ecosysteem, voor de kennis- en maakindustrie; voorrang voor revitalisering van bestaande
bedrijventerreinen en binnenstedelijke locaties; nieuw aanbod moet complementair zijn aan bestaand
aanbod. De uitwerking van de principes vindt u in de Visie Werklocaties.

37 Bart
Kraaijvanger

wat moet ik me voorstellen bij het Gemeentelijk Investerings Programma? Een gemeentelijk investeringsprogramma zal een overzicht zijn van projecten en investeringen, waarmee
wij samen met ondernemers in onze lokale economie investeren. Zodra dit concreet wordt informeren wij
u.

38 Bart
Kraaijvanger

kan ik een overzicht ontvangen van wat er in 2023 is gesubsidieerd vanuit de subsidie Ondernemerskracht, evenals de
bijbehorende bedragen?

In 2023 is €2.000 gesubsidieerd voor de pilot openbaar vervoer station NS Maarheeze naar Airpark.

43 Bart
Kraaijvanger

ik lees nergens iets over Jong Nederland in Budel-Schoot. Zij zijn als het goed is al geruime tijd met de gemeente in overleg
over een nieuwe locatie. Wat is hiervan de status?

Naar aanleiding van de ontwikkelingen rond de kerk van Budel-Schoot zijn we intensief in gesprek met
hen. Zij hebben een voorkeurslocatie uitgesproken en samen met Jong Nederland zijn we de haalbaarheid
daarvan aan het onderzoeken: op financieel, sociaal-maatschappelijk en ruimtelijk vlak en we zijn in die
omgeving aan het peilen hoe daar over gedacht wordt. Afhankelijk van wat daar uit komt zal er een
vervolgstap worden gezet.



44 Bart
Kraaijvanger

welke alternatieven zijn verkend voor een nieuw hockeyveld? Na enig deskresearch dat ik heb gedaan blijkt dat ruim 1
miljoen voor een nieuw waterveld enorm hoog is, sterker nog, we hebben dan voor zover ik heb kunnen vinden het duurste
hockeyveld van Nederland. Inmiddels worden er ook waterloze velden aangelegd, dit zijn de nieuwste velden. Onlangs is zo’n
veld bijvoorbeeld in Mierlo gerealiseerd. Dit is én goedkoper, én duurzamer (geen/nauwelijks beregening nodig). Is dit
meegenomen in de verkenning naar de meest geschikte oplossing?

We begeven ons nog in een onderzoeksfase waarbij we de volgende veldscenario’s onderzoeken:
1/ De basisvoorziening -> Zandingestrooid kunstgrasveld
2/ Een waterveld
3/ Een watervrij veld
In het krediet uit de begroting zijn tevens de kostenposten meegenomen voor de realisatie van een
hydrologisch neutrale beregening.
De buffer onder het hockeyveld zou ook bij een watervrij veld dienst kunnen blijven doen in het voorzien
van de opvang van hemelwater waarmee we een bijdrage leveren aan een duurzamer en water adaptief
sportpark.

44 Bart
Kraaijvanger

welke velden gaan er in fase 2 vervangen worden bij sv Budel? Is dit conform sportvisie en het rapport dat daarbij werd
toegevoegd?

Velden 3 en 5, dit is conform de Raadsinformatiebrief die met u is gedeeld iz. Renovatie velden SV Budel.
In het Koersdocument Sport & Bewegen staat namelijk beschreven dat in 2023 het Kunstgrasveld wordt
aangelegd en dat er velden worden omgebouwd naar natuurgras met lava maar dat dit scenario nog
bepaald moet worden. Dit scenario vindt u in de Raadsinformatiebrief.

44 Bart
Kraaijvanger

waarom is de gemeente Cranendonck verantwoordelijk eigenaar van de turntoestellen van Turnlust/de Zuiderpoort? Dat is
bij andere verenigingen toch ook niet het geval?

Zoals gebruikelijk is de gemeente eigenaar van het voetbalveld en de vereniging de eigenaar van de ballen,
zo is het ook gebruikelijk dat de gemeente eigenaar is van de turnhal inclusief groot materiaal. De
turnvereniging huurt dus een complete turnhal, geen gymzaal.

44 Bart
Kraaijvanger

we lezen dat de gemeente de hogere kapitaallasten gedeeltelijk terug wil halen bij de verenigingen door hogere tarieven. In
een recente commissievergadering zei de wethouder nog dat het streven was om de investeringen volledig terug te halen via
een nieuwe huurcontstructie? Wat is nu juist?

A. In 2024- 2025 zal een nieuw subsidie, - accommodatie en tarievenbeleid komen. Een gedeelte van de
hogere kapitaallasten zullen dan gedeeltelijk gedekt worden door hogere tarieven van de accommodatie.
De meerkosten zullen via de huren met de verenigingen worden verrekend. U stelt nu de investeringen
vast.
B. Ja, accommodatiesubsidies worden nl. gebaseerd op een percentage van het in rekening gebrachte
tarief. Het subsidieplafond is echter gemaximeerd. Dit zal bij de herziening van het subsidie-,
accommodatie- en tarievenbeleid mee overwogen moeten worden hoe hier mee om te gaan. Daarop is nu
nog geen zicht.

46 Bart
Kraaijvanger

regionaal loket aangepast sporten: doel is om vraag en aanbod rond sporten met beperking in kaart te brengen. Is er een
overzicht van waar mensen met een fysieke beperking in Cranendonck kunnen sporten? Met het oog op 1 van de doelen uit
de sportvisie, sporten voor iedereen bereikbaar maken, vraag ik me af op hoeveel plekken er feitelijk door mensen met een
beperking in Cranendonck gesport kan worden. Ofwel: hoe bereikbaar is Cranendonck op dit vlak?

Er is een overzicht te vinden via het Regionaal loket aangepast sporten:
https://www.unieksporten.nl/brabant.
Het doel van de regionale samenwerking is om de sport- en beweegparticipatie onder de inwoners met
een beperking te verhogen. Dit doen we door het in kaart brengen van de hulpvragen van de (potentiële)
sporters met een beperking en de
Sportaanbieders. Ook het in kaart brengen van de sport, - en beweegmogelijkheden in Cranendonck hoort
hierbij. De afdeling WMO is reeds betrokken bij het Regionaal Loket om de uitleen van aangepaste
sporthulpmiddelen laagdrempelig te kunnen verstrekken. Daarnaast werken we samen met onze
beweegcoach en met het beweegplatform ClubCraan.

46 Bart
Kraaijvanger

ambassadeur sport & bewegen: zijn deze ‘lokale helden’ de sportambassadeurs die bedoeld worden? Gaan dit meerdere
sportambassadeurs / lokale helden zijn of 1 ?

Op dit moment zetten we in op één sportambassadeur, die inderdaad bekend is als een ‘lokale held’.
In de overweging in de toekomst kan voor meerdere ambassadeurs gekozen worden.

46 Bart
Kraaijvanger

meedoen voor iedereen: kunnen we, eventueel ism het coa, ook iets regelen voor vluchtelingen die bij ons opgevangen
worden en mee willen sporten met verenigingen in Cranendonck? Naast faciliteren bijvoorbeeld ook een financiële
tegemoetkoming voor verenigingen wanneer vluchtelingen mee willen sporten?

De doelgroep is bekend bij de gemeente. Hierin vervult de gemeente een informatiefunctie. We
informeren onze samenwerkingspartners en vragen de aandacht voor deze doelgroep.
Er lopen ook een aantal initiatieven vanuit sportverenigingen waar vluchtelingen (tijdelijk) terecht kunnen
om mee te sporten. Dit is tot stand gekomen op initiatief van deze sportverenigingen zelf en dat wordt
toegejuicht.
Daarnaast zijn in samenwerking met de Opstap en het Kwadrant beweegprogramma’s die werden
georganiseerd voor de kinderen en jongeren ook aangeboden aan deze doelgroep.
Verder staat de doelgroep beschreven in het Uitvoeringsprogramma Sport en Bewegen 2023- 2026.
Indien er een wens ontstaat voor een financiële bijdrage kan dit lopen via de subsidieregelingen die er
reeds zijn, denk aan een kennismakingsactiviteit of een samenwerkingsproject vanuit de
Stimuleringssubsidie.



49 Bart
Kraaijvanger

er wordt geschreven over het organiseren van creatieve activiteiten voor zorgdoelgroepen. Wie en hoe gaan dit organiseren? RICK, GGD West-Brabant, GGD-ZuidoostBrabant en Cordaad Welzijn werken samen aan het project de Tijd
van je Leven. Dit is een culturele groepsinterventie voor mensen van 65 jaar en ouder. Met de inzet van
culturele activiteiten willen we de eenzaamheid verminderen. We brengen mensen met elkaar in contact,
we dagen ze uit om nieuwe vaardigheden te leren en ze te ondersteunen met sociale vaardigheden. Deze
activiteit is wetenschappelijk onderzocht met kwantitatief, kwalitatief en observationeel onderzoek.

49 Bart
Kraaijvanger

wat is de status van de Brede Muziekregeling? Wanneer gaat deze gereed zijn? Op dit moment wordt er nog volop gewerkt aan de Brede Muziekregeling. Het voorstel wordt in december
aan de raad voorgelegd.

49 Bart
Kraaijvanger

wat is de status van het persoonlijk cultuurbudget voor inwoners onder de 18? In het verlengde daarvan, vorig jaar tijdens de
begroting is een motie ‘cultuur inclusief’ aangenomen. Hierover zou de raad in Q2-2023 geïnformeerd worden, dit is echter
nog niet gebeurd. Wat is de status hiervan?

In het raadsvoorstel over de Brede Muziekregeling dat in december aan de raad wordt voorgelegd, staan
ook de adviezen over het persoonlijk cultuurbudget en ook een voorstel om de financiële drempel voor
inwoners met lagere inkomens te verlagen.

51 Bart
Kraaijvanger

er staat dat de bezoekersaantallen van de kermissen teruglopen. Is bekend hoe dit komt?
Dalende bezoekersaantallen van (met name kleine) kermissen is een landelijke trend waar we ook in
Cranendonck mee te maken hebben. Daarnaast is er sprake van een behoorlijk volle (regionale)
evenementenkalender. Met name ook tijdens de kermisperiode vinden er lokaal en regionaal diverse
andere evenementen plaats wat leidt tot concurrentie in het bezoekersaantal.

51 Bart
Kraaijvanger

hoe ziet op dit moment de kermisregeling eruit voor exploitanten? Zijn de voorwaarden om op een kermis te staan in iedere
kern in Cranendonck hetzelfde of verschilt dit? Waar zitten deze verschillen?

Voor een standplaats op de kermissen in Cranendonck gelden de algemene Verhuurvoorwaarden
kermissen. Het verschil per dorpskermis zit in de kosten en de kermistijden. De inschrijfsom is variabel.

52 Bart
Kraaijvanger

openluchttheater baronie: waarom wordt op dit moment de kasteelruïne zo slecht onderhouden (hoog gras, oude/vergeelde
borden, het ziet er verwaarloosd uit)?

De randen rond de ruïne worden af en toe gemaaid door de groenaannemer. Op de rest van het veld
worden eens per jaar schapen gezet. Totdat er een nadere invulling is voor dit terrein wordt het als
kruidenrijk grasland onderhouden. Het terrein van de kasteelruïne is beoogd als locatie voor een
openluchttheater (natuur- en cultuurpoort) in combinatie met het beter zichtbaar maken van het
voormalige kasteel. Dit is één van de projecten uit de Interreg-aanvraag De Groote Heide die gaan lopen
vanaf maart 2024. Voor de informatieborden en andere fysieke voorzieningen op de Baronie (bv bankjes)
is nog geen huisstijl bepaald. Ook is de informatievoorziening op de Baronie nog niet uitgewerkt.

52 Bart
Kraaijvanger

voor de interreg aanvraag wordt 530.000 euro bijdrage gevraagd, er worden 5 punten genoemd waar het aan besteed gaat
worden. Kan dit bedrag uitgesplitst worden, hoe is het verdeeld?

De totale begrote projectkosten voor de Interreg-projecten van Cranendonck zijn €1.085.168. De verdeling
in projecten is als volgt: Openluchttheater Baronie: €426.890, Parkeerplaats (incl veilige
aansluiting/oversteek) Strijperdijk: €187.803, Fietspad Sint Barbaraweg: €252.765, Minder validenpad
Baronie: €157.440  en Versterken smokkelbeleving: €60.270. De gevraagde €530.000 is de co-financiering
voor de subsidie, een deel onvoorziene kosten en inflatie (waar de subsidie niet in voorziet) en onze
bijdrage aan de kosten voor projectmanagement. Voor het fietspad Sint Barbaraweg is reeds budget
beschikbaar (bestaand krediet) dat als co-financiering kan worden ingezet.

54 Bart
Kraaijvanger

waarom doet gemeente Valkenswaard niet mee met het ZorgNed burgerportaal? Er wordt in dezelfde alinea geschreven
over harmonisatie op A2 niveau..

Valkenswaard kampt met te weinig capaciteit. Het is op dit moment nog onduidelijk of Valkenswaard bij
de start van het implementatietraject betrokken kan zijn of dat Valkenswaard kiest voor latere instap maar
zich wel committeert aan de keuzes die ondertussen worden gemaakt ten aanzien van de functionele
inrichting.

56 Bart
Kraaijvanger

in 2024 wordt aan alle nieuwkomers een duaal traject aangeboden rond leren en participeren. Gaat dit ook door na 2024? Ja, dit is een wettelijke taak vanuit de wet Inburgering 2021.

57 Bart
Kraaijvanger

sociaal minimum > hoeveel Cranendonckers zitter er onder het sociaal minimum inkomen? En hoeveel Cranendonckers
tussen de sociaal minimum grens en 25% daarboven? Er zijn 300 huishoudens onder de sociaal-minimum-inkomensgrens. Helaas zijn er geen gegevens bekend

over 125% van deze norm, maar er zijn 700 huishoudens tot 120% en 900 huishoudens tot 130% daarvan.
57 Bart

Kraaijvanger
wat ziet het college als ‘minima’? En gaan we ook iets doen voor de groep werkenden, die niet/minder kan profiteren van
toeslagen maar als gevolg van ons stelsel soms nog minder over houdt dan de mensen rond en onder het sociaal minimum
inkomen?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

58 Bart
Kraaijvanger

sociaal raadslieden > wie gaan dit invullen? hoeveel sociaal raadslieden? Worden zij betaald of onbetaald? Is er een relatie
met de sociaal makelaars?

Het bedrag in de begroting 2024 hebben wij ingeschat door te kijken naar andere gemeenten waar sociaal
raadsleden actief zijn. Het gaat om betaalde dienstverlening.  Op dit moment hebben wij nog geen keuze
gemaakt over de invulling van de pilot noch wie dit al dan niet gaat invullen.

59 Bart
Kraaijvanger

er wordt een budget gevraagd van 30.000 euro structureel per jaar voor Een tegen eenzaamheid. Wat gaan we concreet met
dat budget doen om eenzaamheid tegen te gaan?

Zoals in de raadsinformatiebrief betreffende 'het jaarprogramma Eén tegen Eenzaamheid' beschreven
staat, is er voor de vijf verschillende pijlers (conform landelijke richtlijnen) een concreet jaarprogramma
opgesteld met structureel uit te voeren activiteiten. Ook de kosten per activiteit staan in dit programma
beschreven. Het jaarprogramma is via de volgende link te bekijken:
https://cranendonck.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/096de1e5-f94c-4231-96da-f46e6f2d419a.

63 Bart
Kraaijvanger

er wordt gevraagd om structureel 25.000 euro extra (0,28 FTE). Is dit wel voldoende, gezien de opgaven die er liggen rond
onderwijs en de stagnatie en zelfs vertraging die we nu al opmerken op de diverse dossiers die er liggen?

De 0,28 FTE heeft alleen betrekking op leerplicht. We zijn hierbij uitgegaan van landelijk advies en
verwachten daarmee voor leerplicht de vraag aan te kunnen.



63 Bart
Kraaijvanger

er wordt gevraagd om een krediet van 637.500 euro voor tijdelijke huisvesting voor het Bravo. Hoe gaan we die tijdelijke
huisvesting invullen? Ofwel: waar gaat dit geld specifiek in geïnvesteerd worden?

Het krediet van € 637.500 is bedoeld voor de aankoop van een 4-tal noodlokalen. Gerekend is op een
periode van 6 jaar plaatsing van deze lokalen. Rekening is gehouden met de aanvullende kosten
(ontgraven, nutsvoorzieningen, herstraten ). Dit project dient Europees te worden aanbesteed.

68 Bart
Kraaijvanger

verzoek om Teams systeem integratie: wanneer en door wie wordt er in de raadszaal interactief vergaderd?
De Baroniezaal (raadzaal) wordt overdag vaak  als vergaderlocatie gebruikt wanneer het aantal
deelnemers of de aard van de bijeenkomst niet in één van de reguliere overlegruintes past.
Daarbij zijn ook steeds meer deelnemers  en/of toehoorders op  afstand. Door integratie van een
Teams systeem in de bestaande installatie Kan hybride, effectief en effecient worden vergaderd.

68 Bart
Kraaijvanger

hoe oud is de bestaande videowall? De videowall is in gebruik genomen in september 2014 na de renovatie van het gemeentehuis.

69 Bart
Kraaijvanger

op basis waarvan zijn de prioriteiten voor team Veiligheid bepaald? Het lijkt ook tegenstrijdig wat hier staat als je dit
tegenover de prioriteiten van de Dommelstroom zet (vb: Zorg en Veiligheid staat daar op 1 v/d 5, bij ons op 6 v/d 7)

Begin dit jaar heeft de raad het Integraal Veiligheidsplan vastgesteld. Dit lokale plan zoomt in op de
prioriteiten die zijn bepaald in het Regionaal Veiligheidsplan 2023-2026 dat op 27 september 2022 door de
gemeenteraad is vastgesteld. Daarnaast is er een hoofdstuk opgenomen met prioriteiten waar de
gemeente Cranendonck zich samen met de gemeenten in het district Dommelstroom  aan heeft
verbonden tijdens de Driehoek  op 21 november 2022. Daarnaast zijn de prioriteiten beschreven waar
lokaal op ingezet gaat worden de komende vier jaar. Tijdens de raadsbijeenkomst op 20 september 2022 is
hierover met de gemeenteraad gebrainstormd. De genoemde thema's zijn breed en kennen de nodige
dwarsverbanden. Derhalve is de prioritering niet tegenstrijdig, maar kennen de thema's overlap en krijgen
zij ieder de benodigde aandacht.

70 Bart
Kraaijvanger

hoe gaan we inwoners informeren en op de hoogte brengen van de veranderende regels rond vergunningsvrij bouwen? Initiatiefnemers worden vanaf 1 januari 2024 naar het nieuwe omgevingsloket (DSO) gestuurd, waar een
vergunningencheck beschikbaar is.

76 Bart
Kraaijvanger

er wordt gevraagd om 100.000 euro voor een organisatiebreed cultuurtraject. Wat gaat dit cultuurtraject inhouden?
Waarom is daar 100.000 euro voor nodig?

Er wordt geïnvesteerd in een leeromgeving én een cultuurtraject. Een organisatiecultuur ontstaat uit een manier van werken. Met
dit traject bedoelen we de ontwikkeling van vaardigheden die nodig zijn om de grote, integrale, opgaven van de jaren ‘20 en ‘30
het hoofd te kunnen bieden. Professioneel eigenaarschap, interdisciplinaire samenwerking, binnen én buiten. De gemeente moet
haar doelen en resultaten steeds meer behalen met en in een netwerk van samenwerkingspartners: andere gemeenten,
ondernemers, inwoners, gemeenschappelijke regelingen etc.  Die ontwikkeling vraagt, behalve een duidelijke strategie, om een
andere mores, om nieuwe kennis en kunde. Wat 5 jaar gelden nog werkte, geeft nu niet meer de resultaten die worden gevraagd.
Die organisatieontwikkeling is echter nooit “af”.  Tegenwoordig hebben de maatschappelijke, sociale en economische
ontwikkelingen in de samenleving een dynamiek die continu om aanpassingen en ontwikkeling vragen van een gemeente, zowel
bestuurlijk als ambtelijk. Van de wendbaarheid van de ambtelijke organisatie en de veerkracht van het gemeentebestuur (college
én raad) wordt veel gevraagd. Daar zijn we in Cranendonck nog kwetsbaar en daarom zorgt diezelfde dynamiek ervoor dat er (nog)
geen 100% garantie kan worden gegeven op de haalbaarheid van alle doelen en resultaten. De andere kant van die medaille is dat
we als werkgever het continu ontwikkelen van onze mensen (=onze organisatie) als HR-strategie hebben die uiteindelijk ook onze
kansen op de arbeidsmarkt vergroot. De huidige en aankomende generatie professionals kiest immers vooral voor ontwikkelkansen
als belangrijkste aspect van een “organisatiecultuur”.  Kortom, structurele inzet op organisatieontwikkeling is en blijft nodig.
Concreet
We zijn vanaf juni 2023 qua management meer op sterkte. Een nieuwe organisatiestructuur betekent echter nog niet dat daarmee
alle problemen en kwetsbaarheden zijn opgelost in onze organisatie. Dat is nu niet het geval en ook in 2024 nog niet.  Op dit
moment zijn de teammanagers, aan de hand van een “teamfoto”, inzicht aan het verwerven op wat de opstelling is (functies,
competenties, daadwerkelijke taken) in relatie tot de opgaven en opdrachten van de teams en de organisatie als geheel. Tot nu toe
ontbrak dat inzicht. Met in de ene hand van die “foto” en in de andere de reeks  te realiseren opgaven (strategische visie, opgaven
wettelijk en wenselijk, lokaal en regionaal) wordt nu duidelijk waar de match, overlap of hiaten zitten en welke interventies waar
nog nodig zijn. En die hiaten in zowel bezetting als expertise zijn er. Verder vraagt de verandering van 10 zelfsturende teams naar 5
in de lijn aangestuurde teams, veel van de wendbaarheid van onze medewerkers. Des te meer omdat er in de nabije toekomst ook
steeds vaker integrale teams worden geformeerd rondom de grote opgaven.
Zo vraagt de visie op bijvoorbeeld vitale gemeenschappen, om effectievere interne- en externe samenwerking.  Nieuwe
samenwerkingsvormen vragen nieuwe kennis en kunde, nieuwe vaardigheden met ander gedrag.   Ook dat is geen projectje met
een afgetikt eindresultaat maar vereist een continue ontwikkeling.

106 Bart
Kraaijvanger

kunnen de positieve resultaten van de subsidioloog concreet worden gemaakt? Wat heeft het bv. in 2021/2022/2023
opgeleverd?

Ontvangen bedragen  2021: € 385.000 2022: € 274.000  2023: beschikt   € 1.589.000  2023 nog in
behaneling:  €846.000 (Alle typen: doelgebonden, co-creatie, tegemoetkomingen, etc.)

114 Bart
Kraaijvanger

hoe komt het dat onze solvabiliteitsratio de komende jaren (zorgwekkend) terugloopt? De geplande investeringen vragen in de meerjarenraming financiering. Dat geld moeten we lenen
waardoor de verhouding Eigen vermogen (Bezit) t.o.v. Vreemd vermogen (schuld) verandert. De 5
financiele kengetallen moeten altijd in samenhang worden bezien. Er één van de 5 los beoordelen en
kwalificeren heeft geen waarde voor de controlerende en kaderstellen rol.

122 Bart
Kraaijvanger

waarom en waardoor ligt onze afvalstoffenheffing zoveel hoger dan bij onze buurgemeenten? Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.



157 Bart
Kraaijvanger

reserve aanleg glasvezel > hierin staat dat het doel van deze reserve is om tot 100% verglazing van de gemeente willen
komen. Wat moet er gebeuren om ook ons buitengebied te gaan verglazen? Zijn er nog andere gedeeltes van onze gemeente
die niet verglast zijn?

De aanleg van glasvezel is bijna gemeentedekkend. Op basis van de plannen voor aanleg verwachten wij
dat er uiteindelijk een klein aantal plekken zijn, die op commerciële basis niet worden verglaasd. Denk
hierbij in tientallen. Wij zijn in gesprek met aanbieders over deze plekken en de mogelijkheden hier toch
glasvezel aan te bieden.

161 Bart
Kraaijvanger

reserve natuurcompensatie DIC > waar is deze reserve nog voor nodig, gezien het DIC allang verleden tijd is? Wat gaan we
nog met deze reserve doen of heeft het college suggesties aan de raad voor deze reserve?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

166 Bart
Kraaijvanger

reserve IHP > hier zien we in 2026 en 2027 kosten geraamd voor ‘sloopkosten en boekwaarde St. Andreas. Hoe moet ik deze
kosten interpreteren? Is dit een voorsortering op sloop van het gebouw van de Andreas in 2026?

In de (financiele) planning behorend bij het vastgestelde Integraal Huisvestingsplan Onderwijs (IHP) is
rekening gehouden met gezamenlijke vervangende nieuwbouw voor De Wereldwijzer en Sint Andreas in
2026. Er is nu rekening gehouden met sloopkosten en afwaardering boekwaarde wanneer sprake is van
nieuwbouw (zo ook benoemd in het raadsvoorstel behorend bij het IHP). Dit zegt nog niets over wat er
daadwerkelijk met dit gebouw gaat gebeuren.

Algemeen Bart
Kraaijvanger

we zien in de tabellen met streefwaarden nauwelijks ambitie, de streefwaarden stijgen niet of nihil tov het jaar ervoor.
Vandaar is dit?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

4 CDA
Cranendonck

instemmen kaders reserve gemeenschapsvoorzieningen + fonds ruimtelijke kwaliteit: college mag tot €100K zelf beslissen
over toekenning en besteding; Vraag 1. Is dat bedrag per keer, per onderwerp of per jaar?  2. Waar denken we concreet aan
waar het voor is?

Het is per type incidentele besteding voor een expliciet project. Bestedingen mogen worden gedaan om de
incidentele lasten van voorbereiding, onderzoek,  projectleiding en ondersteuning van
inwonersinitiatieven bij het opzetten van een Cultuur- en sportinfrastructuur en de realisatie van
gemeenschapshuizen te dekken. Voor bestedingen <100.000 wordt achteraf verantwoord.

4 CDA
Cranendonck

Sterke voorzieningen voor de dorpen. De Bestemmingsreserve Gemeenschapshuizen ad € 3 mio is hiervoor nodig. Er is nog
150K beschikbaar uit de overheveling budgetten 2022. Dit bedrag is bestemd om incidentele voorbereidende
werkzaamheden, onderzoeken en ondersteuning van inwonersinitiatieven mogelijk te maken. Vraag: Kunt u concreet
aangeven welke kosten gemoeid zijn voor de voorzieningen per kern?  In hoeverre kunnen de uitgaven uit deze reserve als
incidenteel worden aangemerkt, gelet op de notitie van de 12 provincies inzake de structurele en incidentele baten en
lasten? Is deze reserve ook bedoeld voor renovatie of nieuwbouw? Is dit voor korte termijn oplossing van o.a. de
Smeltkroes? Op p4 vd begroting (sterke voorzieningen dorpen) staan bij deze €3 mio ook scholen. Hoe zit dit, horen die er
wel bij of niet?

Het betreft een reserve gemeenschapsvoorzieningen De reserve is bedoeld om het realiseren van
inwonersinitiatieven voor voorzieningen in de verschilende gemeenschappen aan te jagen. Dat kunnen al
bekende projecten zijn maar ook nieuwe die de komende jaren vanuit de gemeenschappen komen. Het
gaat altijd om incidentele kosten. D.w.z. om kosten die niet worden geactiveerd en afgeschreven en
daarmee dus géén onderdeel uit gaan maken van structurele lasten. Wel voorbereidende kosten van
renovatie en nieuwbouw kunnen hier uit gedekt worden, niet de fysieke bouw zelf. Onderwijshuisvesting
hoort hier niet bij omdat dit is opgenomen in het IHP.

5 CDA
Cranendonck

Bij woningbouw is een versnelling nodig. Is ook voor de visies van de dorpen van belang. Inwoners hebben dit reeds
aangegeven. Hoe snel gaat u dit faciliteren?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

6 CDA
Cranendonck

“belangrijkste financiële aspecten”; Tabel “Ontwikkeling begrotingssaldo” laat bij “Ontwikkelingen”  zien dat er vanaf 2025
een substantiële afname zit bij punt 6 (netto stijging salariskosten) wat is hier de reden van?

Een aantal gevraagde formatie uitbreidingen zijn tijdelijk. Een specifcatie van de gevraagde formatie
uitbreidingen is opgenomen in bijlage "specificatie uitbreiding personeel"

7 CDA
Cranendonck

Progr 4 : Kan worden aangegeven of en op welke wijze de extra rijksmiddelen met betrekking tot jeugdzorg zijn ingerekend
in de begroting?

Bij de decentralsiatie in 2015 van het sociaal domein werd in de algemene uitkering uit het gemeentefonds
nog aangegeven welke middelen specifiek voor uitvoering van de Jeugdwet waren bedoeld. Dat ging via de
daarvoor bedoelde "Decentralisatie uitkering". Na een aantal jaar wordt zo'n decentralisatie uitkering
volledig opgenomen in de algemene uitkering en verdeeld volgens de reguliere objectieve maatstaven.
Dan zijn die algemene middelen in de algemene uitkering niet meer 1 op 1 terug te herleiden naar de
bekostinging van de Jeugdzorg, net zoals dat geldt voor de meeste gemeentelijke taken. Achterliggende
gedachte is dat een gemeente na een aantal jaar voldoende zicht heeft op haar sociale infrastructuur, het
benodigde voorzieningenniveau en de bijbehorende kosten. De kosten voor de jeugdzorg zijn reëel
geraamd.

7 CDA
Cranendonck

Er wordt een forse stelpost opgenomen voor het opvangen van rentekosten. Kan inzicht worden gegeven op basis waarvan
dergelijke volumes in leningen nodig zijn en wat de huidige rentestanden zijn van de nu aflopende geldleningen? Kan
daarnaast worden aangegeven waarom de gemeente bij de lage rentestand, zoals deze vorig jaar nog aanwezig was, niet
heeft besloten extra kapitaal aan te trekken?

Het is niet zozeer een stelpost maar een feitelijke berekening van de fiancieringskosten voor de komende
jaren op basis van de investeringsplannen. Niet gebruikte liquide middelen moeten we weer afstorten naar
het Rijk ivm schatkistbankieren. Speculeren op rentedalingen en stijgingen zonder directe vraag om liquide
middellen is niet zonder meer toegestaan (bankieren). Daarnaast heeft dat ook een negatieve invloed op
de financiele kengetallen.

9 CDA
Cranendonck

Het te verrekenen huurbedrag S.v Budel staat op PM bij doorwerking BURAP tot 2027, aangezien alle kosten hopelijk
gemaakt zijn zou dit toch moeten kunnen worden ingevuld? Waarom pm?

Nog dit jaar starten we met een startnotitie op ons tarievenbeleid omdat deze opnieuw opgesteld zal
worden als onderdeel van onze vaststelling MIOP en de nieuwe onderhoudscontracten en
onderhoudsbijdragen.

10 CDA
Cranendonck

Op basis waarvan is de 2% OZB verhoging ingerekend en waarom wordt gekozen voor de IMOC, terwijl het rijk voor de
aanpassing van de maatstaven uitgaat van het pNB?

Vanuit de bestendige gedragslijn in het kader van reëel ramen werken we ook voor 2024 weer
met de CPB-indices voor de loonvoet sector overheid, de prijsontwikkeling materiele
overheidsconsumptie (IMOC) en de prijsontwikkeling bruto overheidsinvesteringen (IBOI). Hierbij
wordt een verdeling van 60/20/20 tussen loon, consumptie en investeringen aangehouden.  In de
begroting is daarom een opbrengstverhoging OZB van 3,9% geraamd. (De totale woonlasten
stijgen per saldo met 2%)

10 CDA
Cranendonck

In de lijst met projecten in voorbereiding staan vele PM posten, hoe denkt het college deze te kunnen bekostigen, nu en in
de toekomst?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.



10 CDA
Cranendonck

P-budget, hierin is een bedrag van 5,2% opgenomen aan loonstijgingen. Kan inzicht worden gegeven hoe hoog de genoemde
stelpost is, na onttrekking van dit bedrag?

Er is een bedrag van € 470.000 onttrokken. Het restant bedrag in deze stelpost bedraagt € 424.000.

11 CDA
Cranendonck

Project in voorbereiding. Welke uitgaven zitten in de bedragen voor Koersdocument sport en bewegen? Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

16 CDA
Cranendonck

U schrijft dat onderzocht wordt op welke manier we als Cranendonck zijnde een bijdrage willen doen aan de regionale
schaalsprong. Op welke manier worden wij als raad hierin betrokken?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

16 CDA
Cranendonck

Hoe denkt de POHO het gemiddelde van 66 woningen per jaar gedurende 7 jaar te laten landen in de 6 kernen? Wordt
hiervoor grondbeleid gevoerd die afdoende is voor de realisatie hiervan?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

16 CDA
Cranendonck

Wetende dat een aantal woningen ergens in het proces voor start bouw stropt. Wordt dit meegenomen in de plannen voor
de te realiseren woningen?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

16 CDA
Cranendonck

Er vindt intensief overleg plaats om tot een afspraak te komen voor 170 huurwoningen tot 2030. Dit is nogal een aantal.
Zeker omdat we weten hoe lang het duurt voordat een project echt van de grond komt. Wanneer verwacht u concreet
uitsluitsel te geven over de gesprekken met WoCom, en is er een plan B?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

17 CDA
Cranendonck

“We zetten in op de bouw van extra woningen, met name in het betaalbare segment. Daar waar nodig worden wettelijke
instrumenten ingezet om dit te realiseren”. Aan wat voor wettelijke instrumenten moeten we denken?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

17 CDA
Cranendonck

Voorrang eigen inwoners. Tot op heden geen huisvestingsverordening nodig. Gelet op de verwachte toename van inwoners
in de regio, wordt dit nu wel van belang? Of hebben dan inwoners buiten Cranendonck voorrang? Zo nee, hoe voorkomt men
dat dan?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

20 CDA
Cranendonck

Men vraagt totaal 3 fte extra om RO te ondersteunen en dan nog verwacht u dat vanwege het Raadsbesluit Adviesrecht en
de raadscyclus de proceduretermijn wordt overschreden. Met het gevaar van dwangsommen die door initiatiefnemers
worden geeist? Kunt u geen prioriteiten stellen in de af te wikkelen aanvragen voor omgevingsvergunning, zodat dit risico is
afgeschermd?

Uiteraard zetten we alles op alles om d.m.v. een juiste prioritering en efficiënt werken dit risico tot een
minimum te beperken. Dit neemt niet weg dat voor bepaalde initiatieven de beslistermijn in het geding
komt door het eenvoudige feit dat de routing voor besluitvorming in de raad een groot beslag legt op deze
beslistermijn. Zoals aangegeven zullen we dit evalueren.

21 CDA
Cranendonck

Er zijn geluidsmetingen gedaan bij/tijdens evenementen: wat is hier uit gekomen? We zien dat de geluidsnormen worden nageleefd. Dit neemt echter niet weg dat de beleving bij
omwonenden anders is. Zij ervaren overlast en vragen hier nadrukkelijk aandacht voor.

24 CDA
Cranendonck

Planuitwerking hub Maarheeze in 2024 en afspraken over financiering en exploitatie; Heeft de Raad hier nog invloed op? Ja. De raad gaat over het bestemmingsplan en als er een bijdrage gewenst wordt vanuit Cranendonck ook
over de financiele middelen.

24 CDA
Cranendonck

Er wordt gesproken over het regionaal aanpakken van de A2 problematiek. Wordt er hierbij ook out of the box gedacht aan
bijvoorbeeld verbreding of zelfs de A2 verplaatsen naar ondergronds? Dit zou op lange termijn ook ruimte voor vele
woningen opleveren. Daarnaast heeft het een positieve werking op de uitstoot in de kern Maarheeze (zie MIRT onderzoek).

De verbreding van de A2 maakt onderdeel uit van het MIRT maatregelenpakket en is pas voorzien bij
maatregelenpakket D wat is opgesteld voor de A2. Op dit moment is de uitvoering bezig van de
maatregelenpakketen B (Fiets) en C (onderliggend wegennet). Van verbreding van de A2 is op dit moment
nog geen sprake. Als verbreding op de agenda komt te staan dan zullen we zeker ook kijken naar alle
mogelijkheden, waarbij ondergronds ook een optie is.

24 CDA
Cranendonck

De bereikbaarheidsagenda is een vaag begrip. Kunt u specificeren waar dit geld voor bedoeld is? In 2016 is door alle gemeenten binnen het MRE de Bereikbaarheidsagenda vastgesteld. In de
Bereikbaarheidsagenda worden de wensen en ambities van de regio verwoord op het gebied van
bereikbaarheid. Op 23 oktober 2018 heeft uw gemeenteraad ingestemd met een jaarlijkse bijdrage aan de
programmaorganisatie (13k) en de regiobrede projecten (47k). Voor meer informatie zie
https://zoslimbereikbaar.nl/documenten

25 CDA
Cranendonck

KTM maatregelen A2/N2: Als we deze bijdrage doen vanuit Cranendonck, Is er dan de garantie dat de snelle fietsverbinding
ook snel gerealiseerd wordt? En zijn er dan nog meer kosten voor Cranendonck te verwachten?

Deze garantie is er niet. De gehele MRE gebied vormt een beheersgebied voor mobiliteit. Investeringen op
de hoofdwegen in de regio hebben een positief effect op de bereikbaarheid in de gehele regio en de hele
regio heeft hier baat bij en hierin werken we samen als gemeenten. Dit betekent niet dat
investeringsbijdragen per definitie ook gerealiseerd worden in Cranendonck. In  onze deelregio werken we
momenteel ook aan een maatregelenpakket, waarin ook de snelle fietsverbinding is opgenomen. Onze
deelregio wil dat de financiering van het maatregelenpakket voor de deelregio op dezelfde manier wordt
aangepakt als de financiering van de KTM maatregelen.

26 CDA
Cranendonck

Focus op 4 zaken, oa schaalsprong: houdt de gemeente de werking vd grondwet in het oog voor de eigen inwoners?
(huisvesting, veiligheid, zorg, schone lucht, water, inkomen?)

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

26 CDA
Cranendonck

Bijdrage schaalsprong. Dit bedrag is voor Crd een substantiële bijdrage en het is de vraag of de bijdrage niet hoger uit gaat
vallen. Wat krijgt Crd hiervoor terug?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

27 CDA
Cranendonck

“Door de verbeteringen van het plan en de prijsindexeringen voor de werkzaamheden is een aanvullend krediet nodig. De
meerkosten voor het project worden voor de begroting van 2024 en 2025 op € 380.000 geraamd” Wat zijn de verbeteringen
die zijn toegevoegd aan het plan omtrent de Meemortel te Budel?

De aanpassingen en verbeteringen zijn op hoofdlijnen het aanpassen van het wegprofiel, verbeteren
afwatering, aanvullend onderhoud kruispunten en inritten, verplaatsing locatie bebouwde
komgrensmaatregelen. Globale opbouw aanvullend krediet is voor de indexering asfaltproject (24-34%)
€185.000  en voor de aanvullende verbeteringen van het plan is ca.                 € 195.000 geraamd.



28 CDA
Cranendonck

Bibliotheek: In hoeverre voert de gemeente ruimer beleid, dan de wetgeving die eraan gaat komen ten aanzien van de
bibliotheek en zijn aan deze wetgeving extra kosten verbonden?

Vanaf 2025 komt er een zorgplicht voor gemeenten en provincies om de toegang tot de openbare
bibliotheek te waarborgen.  Deze zorgplicht heeft als doel dat het netwerk kwantitatief en kwalitatief in
stand blijft en kan bijdragen aan lokale maatschappelijke opgaven. De bibliotheek sorteert al voor op deze
zorgplicht, waardoor op dit moment een ruimer beleid is dan de wetgeving. Voor 2025 is deze conform
zorgplicht (niet ruimer). Bij de invoering van de wetswijziging worden structurele middelen toegevoegd
aan het gemeentefonds volgens een nader te bepalen verdeelmodel. Naar verwachting kan met deze extra
middelen voldaan worden aan de zorgplicht.

28 CDA
Cranendonck

Gemeenschapsaccommodaties: in 2023 wordt het accommodatiebeleid opgesteld, waarna in 2024 hier uitvoering aan wordt
gegeven. Gaat u dit halen? Wat betekent dit voor de realisatie van (nieuwe of vernieuwde) gemeenschapshuizen in de
kernen?

Ja, de verwachting is dit te halen.  De huidige gemeenschapshuizen worden zorgvuldig
geanalyseerd/getoetst en projecten worden afgestemd op het toekomstige beleid.

28 CDA
Cranendonck

Gemeenschapshuizen: U vraagt een extra Fte voor begeleiding en daarnaast wordt er ook een extra Fte gevraagd voor de
vitale gemeenschappen begeleiding. Kan dit niet in één functie worden genomen? Tevens verwacht u een overschrijding van
de budgetten voor de kernen Gastel en Dorplein. Waarop baseert u dat?

De vraag om twee FTE's komt voort uit verschillende werkzaamheden, en de hoeveelheid ontwikkelingen
t.a.v. beide opdrachten wat de noodzaak voor aparte functies rechtvaardigt. De potentiele overschrijding
van budgetten in Gastel en Dorplein wordt veroorzaakt door veranderde omstandigheden en stijgende
(bouw)kosten.

30 CDA
Cranendonck

Kunt u een overzicht  aanleveren van de kosten van het sport- en recreatiegedeelte van het Boudriepark? Deze vraag is op 10 oktober in de commissie gesteld en zal via een mededeling POHO worden beantwoord.
Vanuit de begroting kijken we vooruit en is het geen verantwoording.

30 CDA
Cranendonck

Kunt u aangeven hoeveel € er specifiek voor onderhoud/update/upgrade/vernieuwing van speelplekken is gereserveerd per
kern?

Nee, we kijken naar wat een kern nodig heeft.

37 CDA
Cranendonck

U gaat plannen opstellen voor uitbreiding van bedrijventerreinen en een strategie voor grondverwerving. Deze plannen
worden vervolgens voorgelegd aan de Raad. Voor Cranendonck heeft de Provincie in 2021 al toestemming gegevens om
Airpark II uit te breiden. Bestaande ondernemers kunnen niet uitbreiden. Welke acties zijn er reeds ondernomen? En
waarom zien we geen resultaat?  Moet tav Grondbeleid dan niet nu een krediet worden opgenomen in deze begroting?

Voor de uitbreiding van Airpark is grondpositie nodig. In de begroting 2023 hebben wij samen er voor
gekozen ook actief grondbeleid toe te passen. Als gevolg van die keuze zijn gesprekken over
grondverwerving gaande. Daar kunnen wij nu verder geen mededelingen over doen. Op dit moment is er
voor de uitbreiding van Airpark nog geen plan dat in procedure kan. De planmatige ontwikkeling van
bedrijventerreinen, die de raad wenst,  hebben wij direct opgepakt via het regioproces werklocaties. Wij
moeten er rekening mee houden dat een planmatige ontwikkeling ook met een actief grondbeleid zeven
tot tien jaar in beslag kan nemen voordat wij resultaat hebben. Voor de inspanningsverplichtingen die wij
in de regionale afspraken willen aangaan onderzoeken wij of de instrumenten onteigening en het vestigen
van een voorkeursrecht voor de gemeente ons aan  gewenste grondposities kunnen helpen. Er is een
krediet voor grondbeleid. Dit krediet is niet alleen voor de aankoop van gronden voor bedrijventerreinen,
maar vooral ook voor gronden voor woningbouw.

37 CDA
Cranendonck

Alle gronden fase 2 zijn verkocht. Bedrijfsterreinen zijn echt schaars? Wanneer kunnen we verwachten dat bestemmingsplan
/ omgevingsplan Fase 2b bedrijventerrein in procedure gebracht wordt. Provincie heeft groen licht gegeven.

De gemeente heeft op dit moment geen grondpositie waarmee Airpark kan worden uitgebreid. Zodra die
positie er is zal ook een ruimtelijke procedure worden ingezet. Dit zal enige tijd vergen. Intussen gaan wij
het gesprek aan met ondernemers die privaat initiatieven voor de ontwikkeling van bedrijfsgronden
inzetten. In opvolging van de afspraken in de regio onderzoeken wij ook de mogelijkheden van
intensivering. Als dit kansrijk is levert dat ook ruimte om te ondernemen op.

44 CDA
Cranendonck

Welk voetbalveld is veld 4? (zelfs VV Maarheeze weet niet welk veld er bedoeld wordt) Er is een gesprek gevoerd met VV Maarheeze iz. de volgordelijkheid van de renovatie van de velden hier is
met de vereniging gesproken over de velden. Verder is er een onderzoek gedaan naar de actuele stand van
de velden door KIWA. De onderzoeksgegevens en het adviesrapport  m.b.t. de verschillende velden en het
onderhoud is gedeeld met de vereniging. Binnenkort volgt een vervolggesprek om de huidige staat van de
velden te vergelijken met de wensen van de club om van daaruit inderdaad zicht te krijgen op de meest
efficiënte aanpak iz. de veldrenovaties. De veldnummering zullen we hierbij aanhalen en bespreken.

44 CDA
Cranendonck

Bedragen voor Turnlust €179K voor vervanging. Is dit één van de losse eindjes genoemd in het rapport rekenkamer? Zijn er
nog meer “losse eindjes”?  zo ja, welke? en wanneer worden die opgelost?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

44 CDA
Cranendonck

Op het sportpark Harry Derckx worden 2 tennisbanen vernieuwd. Wat voor soort banen worden vervangen en hoe staat dit
in verhouding met het benodigde aantal velden vs leden aantal?

Op dit moment heeft de vereniging recht op 4 tennisbanen vs leden aantal en de nota basisvoorziening.
Bij doorgang van de aanleg van de Padelbanen zal de investering niet doorgaan.

44 CDA
Cranendonck

staat de volgende passage: "een gedeelte van de hogere kapitaallasten worden in tarieven van de accommodatie uiteindelijk
verrekend. De hogere kosten zijn dan gedeeltelijk gedekt door hogere tarieven. Het college komt hier nog op terug" a. Wat
stellen we als raad nu dan vast? b. Krijgen de verenigingen een hogere subsidie als de tarieven voor de accommodatie
verhoogd wordt en zo ja, is dit ook al onderdeel van de begroting?

A. In 2024- 2025 zal een nieuw subsidie, - accommodatie en tarievenbeleid komen. Een gedeelte van de
hogere kapitaallasten zullen dan gedeeltelijk gedekt worden door hogere tarieven van de accommodatie.
De meerkosten zullen via de huren met de verenigingen worden verrekend. U stelt nu de investeringen
vast.
B. Ja, accommodatiesubsidies worden nl. gebaseerd op een percentage van het in rekening gebrachte
tarief. Het subsidieplafond is echter gemaximeerd. Dit zal bij de herziening van het subsidie-,
accommodatie- en tarievenbeleid mee overwogen moeten worden hoe hier mee om te gaan. Daarop is nu
nog geen zicht.



44 CDA
Cranendonck

Hockeyveld: kan worden aangegeven waarom een bijdrage vanuit de rioleringsgelden wordt gebruikt voor de aanleg van het
nieuwe hockeyveld?

Overtollig regenwater voert af in de omgeving, om de verwerking hiervan te optimaliseren is de
samenwerking gezocht. Er wordt een bijdrage vanuit rioleringsgelden gebruikt als bijdrage aan een
hydrologisch neutrale beregening/ waterbuffer voor overtollig hemelwater

52 CDA
Cranendonck

kunt u inzicht geven in de projectkosten van de genoemde Cranendonckse projecten? Wat krijgen we voor de bijdrage van
530K?

De totaal begrote projectkosten voor de Interreg-projecten van Cranendonck zijn €1.085.168. De verdeling
in projecten is als volgt: Openluchttheater Baronie: €426.890, Parkeerplaats (incl veilige
aansluiting/oversteek) Strijperdijk: €187.803, Fietspad St Barbaraweg: €252.765, Minder validenpad
Baronie: €157.440 en Versterken smokkelbeleving: €60.270. De gevraagde €530.000 is de co-financiering
voor de subsidie, een deel onvoorziene kosten en inflatie (waar de subsidie niet in voorziet) en onze
bijdrage aan de kosten voor projectmanagement. Voor het fietspad Sint Barbaraweg is reeds budget
beschikbaar (bestaand krediet) dat als co-financiering kan worden ingezet. Interreg financiert tot maximaal
50% van de projectkosten waardoor we dus onze eigen bijdrage/investering voor de genoemde projecten
kunnen verdubbelen.

54 CDA
Cranendonck

In de inleiding wordt gesproken over vele nieuwe ontwikkelingen. Kan worden aangegeven welke vele ontwikkelingen dit
zijn?

De (landelijke) ontwikkelingen zijn onder andere: Hervormingsagenda Jeugd, Toekomstscenario kind- en
gezinsbescherming, Breed Offensief, Uitvoering actieplan bestaanszekerheid, Participatie in Balans, de
inkomenstoets hulp bij het huishouden, de organisatie en doorontwikkeling van toezicht en handhaving en
de dubbele vergrijzing. Daarnaast rollen we ook nieuw beleid uit via het nieuwe beleidsplan sociaal
domein en SPUK GALA.

54 CDA
Cranendonck

Daarna wordt gesproken over het (financieel) plukken van een dekkend zorglandschap etc. Is dit al ingerekend en zo ja voor
hoeveel?

We kunnen op dit moment geen getal hangen aan het verwachte financiële voordeel. We zetten het
komende jaar ontwikkelingen in gang. Dit kost echter tijd en daarom verwachten we hier in 2025 het
verschil van te merken.

57 CDA
Cranendonck

U schrijft dat ‘door de hoge taakstelling van onze gemeente voor huisvesting statushouders, lopen de kosten van
leenbijstand op’. Wat zijn onze taken wat betreft het huisvesten van statushouders, en hoe verhouden die zich tot
buurgemeentes?

De nieuwkomers voorzien van een inkomen als er geen van inkomen uit arbeid is, is een wettelijke taak.
De leenbijstand een lening voor inrichtingskosten en een overbruggingsuitkering voor het betalen van de
eerste huur is daar een onderdeel van. De taakstelling wordt door het ministerie vastgesteld en opgelegd.
Dat gaat volgens een vaste berekening, dit kan niet vergeleken worden met buurgemeenten. Alle
gemeente in Nederland hebben te maken met een hoge taakstelling die over het algemeen niet haalbaar
is. Niet behaalde taakstelling komt bovenop de nieuwe taakstelling.

58 CDA
Cranendonck

Passende woningen voor kwetsbare inwoners.  Hoe wil het college deze woningen realiseren? Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

59 CDA
Cranendonck

Hier wordt gesproken over een nieuwe aanbesteding (begeleiding 18+) op basis van p x q. Kan worden aangegeven waarom
het college verwacht dat dit bijdraagt aan een positief effect op de budgetontwikkeling en hoe deze methodiek bijdraagt aan
het sturen op kwaliteit etc? Is daarmee ook uitgesproken dat het college de prijs belangrijker vindt dan de zorg die geleverd
wordt?

De huidige financieringsvorm geeft geen inzicht in wat de zorgaanbieder daadwerkelijk aan zorg inzet voor
de inwoner. Zij ontvangen per slot van rekening één arrangement waarbinnen ze vrij kunnen bewegen qua
inzet van zorg. Dit maakt de huidige indicatievorm ondoorzichtig zowel voor ons als gemeente als voor de
inwoner die de zorg ontvangt. Via de nieuwe methodiek bepaalt de consulent deze inzet (volume) conform
een objectief normenkader.  Daarbij evalueert de consulent op basis van vooraf vastgestelde
begeleidingsdoelen en stuurt bij waar deze doelen niet behaald worden waarmee kwaliteit geborgd is.59 CDA

Cranendonck
Begeleiding 18+; Wie bepaalt de kwaliteit van de zorgaanbieders? Wanneer de zorgaanbieder zich aanmeld voor het  nieuwe contract, dat per januari 2024 ingaat, zal

beoordeling door de A2-gemeenten in gezamenlijkheid met Bizob plaatsvinden.
Dit gebeurt via de geschiktheidseisen zoals in het inkoopdocument vastgelegd. Dit is bijvoorbeeld het
aantoonbaar werken aan de in de Wmo-wet vastgestelde kwaliteitsdoelstellingen en het 'model basisset
kwaliteitseisen Wmo-ondersteuning voor zeer kwetsbare burgers'.62 CDA

Cranendonck
Onderzoek scholen: Wanneer krijgen we het onderzoekrapport ter inzage? Onder leiding van ICS is een haalbaarheidsonderzoek gestart naar toekomstbestendige huisvesting voor

het BRAVO! College. Er is daarvoor een stuurgroep en projectgroep samengesteld met vertegenwoordigers
van gemeente, LVO en school. Een eerste werksessie heeft inmiddels plaatsgevonden. Voor de planning is
in het plan van aanpak van ICS uitgegaan van een doorlooptijd tot en met december 2023. Betekent dat
naar verwachting in Q1 2024 over het BRAVO! College meer duidelijkheid zal bestaan.

62 CDA
Cranendonck

"+ CUP: Blijvende ondersteuning BIVAK/Bravo: Hoezo dan nu leerlingen wegens lokalengebrek met bussen naar Weert? Dit
ondanks aangenomen motie IHP-Schoolgebouwen in nov 2022? Graag feitenrelaas

U ontvangt hierover een nadere toelichting via de gestelde art. 38 vragen.

63 CDA
Cranendonck

investeringskrediet tijdelijke huisvesting Bravo.   Kun u een specificatie geven van dit benodigde krediet? Waarom hebt u niet
eerder de raad om een krediet verzocht, zodat de aanbesteding voor begin van het schooljaar was afgerond? Wat is de
afschrijvingstermijn, gelet op de lasten opgenomen op pagina 183?

We hebben rekening gehouden met de koop van lokalen voor een periode van 6 jaar inclusief de
bijkomende kosten. € 546.000 voor de lokalen en € 91.000 bijkomende kosten. Zie ook de nadere
toelichting via de gestelde art. 38 vragen; eind maart 2023 is pas duidelijk geworden dat de aanmelding
van leerlingen ruim hoger was dan verwacht. Afschrijvingskosten (afschrijvingstermijn 4 jaar aangehouden)
worden ten laste van de reserve integraal huisvestingsplan gebracht, waarbij dit bedrag vanuit de
algemene reserve wordt gestort.

69 CDA
Cranendonck

In 2022/23 zijn stappen ondernomen om de crisisbeheersingsorganisatie intern te verbeteren.   doorontwikkeling mbt parate
kennis was niet actueel gehouden. Crisisorganisatie rampen en zware ongevallen  dient altijd op orde te zijn. Wat is stand
van zaken?

De interne crisisorganisatie is geactualiseerd en thans op orde. Om de actualiteit te borgen is een OTOTEL
plan opgesteld om de interne crisisorganisatie elk jaar te verbeteren en te onderhouden en personeel (ook
college b&w) te trainingen/ op te leiden.



70 CDA
Cranendonck

Er worden bouwwerkzaamheden meldingsplichtig ipv vergunningsplichtig. Hoe voorkomen we dat inwoners hier “onbewust”
de fout ingaan? Is een publicatie naar de inwoners hierover een haalbare optie?

Initiatiefnemers worden vanaf 1 januari 2024 naar het nieuwe omgevingsloket (DSO) gestuurd, waar een
vergunningencheck beschikbaar is. Zij zullen hier tot de conclusie komen of een vergunning benodigd is,
dan wel een melding volstaat. In de eerste periode na inwerkingstreding van de Omgevingswet zijn er in
Cranendonck (nog) geen meldingsplichtige bouwwerkzaamheden in plaats van vergunningsplichten. Het
opnemen van meldingsplichten kan eventueel bij het opstellen van een nieuw omgevingsplan aan de orde
komen.

88 CDA
Cranendonck

hoe staat het met de implementatie van de WOO en wordt tijdig op verzoeken gereageerd?  De WOO is 1 mei 2022 in werking getreden en wordt gefaseerd ingevoerd. Een projectgroep in A2-
verband voert de totale implementatie (waaronder b.v. actieve openbaarmaking) uit en dit verloopt
volgens planning.  Vakafdelingen handelen zelf WOO-verzoeken af, eventueel ondersteund door team
Juridische Zaken van de A2 (zelfde werkwijze als voorheen de Wob-verzoeken).
In het jaarverslag 2023, paragraaf WOO, wordt over de tijdigheid van de WOO verzoeken in  2023
gerapporteerd.

89 CDA
Cranendonck

4e alinea is dezelfde tekst als in de begroting 2023. Welke acties zijn er inmiddels genomen om tot grondverwerving te
komen, gelet op het beschikbare krediet?

Hiervoor is de bibliotheek aan de Rubenslaan in Budel aangekocht; inmiddels is deze weer verkocht.
Verder ziijn er geen initiatieven voorbij gekomen om strategische gronden te kopen.

98 CDA
Cranendonck

De kwaliteit bomenbestand is achterstallig; dit geldt ook voor struiken:  In 2022  /2023 heeft achterstallig onderhoud in
Maarheeze plaats gevonden: wanneer gaat onderhoud in overige kernen plaats vinden?

Al het achterstallig onderhoud wordt weggewerkt in een cyclus van vier jaar. Dit betekent dat alle kernen
in 2025/2026 zijn bijgewerkt.

106 CDA
Cranendonck

Het bedrag voor Budgetsubsidies stijgt jaarlijks met ongeveer 200K. Dit is veel hoger dan het inflatie percentage. Hoe komt
deze stijging tot stand?

Budgetsubsidies zijn gebaseerd op meerjarige overeenkomsten die zijn afgesloten met deze organisaties.
Daarin staat de wijze van indexering (oa CPI CBS) benoemd, deze indexeringen kunnen afwijken van de
gemeentelijke indexeringen.  Hier kunnen ook uitbreidingen van opdrachten in verwerkt zitten.

106 CDA
Cranendonck

Financieel overzicht subsidies: Onder “andere regelingen”  staan Gemeenschapshuizen Schoot en Dorplein; waarom maar 2
gemeenschapshuizen ?  Waar zitten de grote verschillen in subsidie in? Wat zijn de  bedragen voor de Smeltkroes?

Op dit moment is er nog geen uniform beleid voor gemeenschanpshuizen waardoor de wijze van
financiering en subsidiering per gemeenschapshuis verschilt. Sommigen krijgen een subsidie en voor
sommigen geldt een andere werkwijze. De bedragen voor de Smeltkroes zijn (nog) niet bekend. De
onderhandelingen bevinden zich in de eindfase. Naar verwachting kunnen we dit binnekort
communiceren.

Algemeen CDA
Cranendonck

Er staat niets in de begroting over flexwonen. Betekent dit, dat het definitief van de baan is? We zijn hierover in gesprek met woCom. Een tijdelijke vergunning is geldig voor maximaal 15 jaar. De
woningcorporatie wil, in verband met de exploitatie, een plaatsingsgarantie voor 30 jaar.

4 Cranendonck
Actief!

BRAVO! College. Zijn 4 lokalen voor de komende jaren (tot de nieuwbouw klaar is) voldoende is om het klaslokalentekort op
te lossen, ook indien de toename van het aantal leerlingen de prognose overstijgt? Hoeveel overcapaciteit is er?

Het BRAVO! College heeft nu een aanvraag ingediend voor 4 lokalen in het schooljaar 2023-2024 en een
extra (5de) lokaal voor het schooljaar 2024-2025 en verder. Dit is gebaseerd op de bijgestelde
leerlingenprognose door de directie van de school. Rekening wordt gehouden met 486 leerlingen op de
teldatum 1 oktober 2024. In het IHP is benoemd dat er op basis van 449 leerlingen er een overcapaciteit is
van 620 m2. Rekening houdend met het huidige leerlingenaantal (456 leerlingen) en het onderwijsaanbod
past dat binnen de huidige m2 en is er geen sprake van een overschot.

11 Cranendonck
Actief!

Onder punt 9 onroerende zaak belastingen bij projecten in voorbereiding staat ook De Borgh genoemd. Wat is het extra
project dat voor De Borgh in voorbereiding is?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

17 Cranendonck
Actief!

Woonvisie. Voor Cranendonck is er een opgave van 555 woningen. In hoeverre acht u deze aantallen realistisch voor de
genoemde periode? O.a. gezien de stikstofregels en de gestegen bouwkosten + de afspraken uit de woondeal over het type
te bouwen woningen.

Gelet op de woningbouwplannen die in procedure gaan en waarvoor initiatieven zijn, is deze opgave
realistisch.

21 Cranendonck
Actief!

Cultuurhistorie/ cultureel erfoed. De gemeente kent een subsidie voor onderhoud van monumentale panden. is er een
maximaal bedrag aan deze subsidie?

Voor een gemeentelijk monument, geen gebouw zijnde, is het bedrag maximaal 2.000 euro.
Voor een gemeentelijk monument, gebouw zijnde, is het bedrag maximaal 7.500 euro.
Er is in zoverre geen subsidieplafond. Er wordt bij binnenkomst van een subsidie bekeken wat het
resterende budget is en of de subsidie het jaar waarin deze wordt aangevraagd kan worden uitgekeerd.
Tot op heden zijn hier geen problemen ontstaan. Hierbij wel alvast een doorkijk naar komend jaar, waarin
panden worden aangewezen als monument en die panden dan dus ook aanspraak kunnen maken op de
subsidie. Een toename in de aanvraag van subsidies is een logisch gevolg.

25 Cranendonck
Actief!

Sturing vrachtverkeer N611. In 2022 zijn er gesprekken, evenals in 2023 en voor 2024 verwacht u weer gesprekken over
sturing van vrachtverkeer. Een aantal belanghebbende partijen met veel vrachtverkeer bevinden zich in Cranendonck (bijv.
Het distributiecentrum bij het kanaal en Nyrstar/Nedzink). Hoeveel gesprekken zijn er met deze partijen nog nodig voordat
er enig resultaat zichtbaar wordt en de overlast voor Dorplein afneemt?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

28 Cranendonck
Actief!

Product accommodaties. Bij het college-uitvoeringsprogramma wordt aangegeven dat de Smeltkroes in Maarheeze wordt
gerenoveerd. Er gaan ook geluiden rond voor nieuwbouw. Is hier al een definitieve keuze in gemaakt?

Nee



44 Cranendonck
Actief!

Zaken die worden opgepakt. Wat wordt er bedoeld met de transitie van basisvoorzieningen naar publieke voorzieningen?
Graag iets meer duidelijkheid hierop.

We willen bewegen in de openbare ruimte stimuleren door een start te maken met het creëren van
beweegvriendelijke en toegankelijke publieke voorzieningen. Daarnaast willen we ook andere sporten en
nieuwe sporten in Cranendonck de kans geven om in aanmerking te komen voor geschikte voorzieningen.
Daarom starten we in 2024 met een onderzoek naar de transitie van basisvoorziening naar publieke
voorziening.

44 Cranendonck
Actief!

Hockeyveld HCC Maarheeze.
Verwacht u problemen m.b.t. het watergebruik/-verbruik op De Romrijten?
Er wordt hier gekozen voor een nieuw waterveld. Waarom wordt er niet gekozen voor het duurzamere alternatief, wat
watervrij is, zoals bij HC Mierlo en HC Eindhoven en de toekomst heeft?
Is er een vergelijk gemaakt tussen beide varianten? Zo nee, waarom niet en kunt u die vergelijking alsnog maken?

We begeven ons nog in een onderzoeksfase waarbij we de volgende veldscenario’s onderzoeken:
1/ De basisvoorziening -> Zandingestrooid kunstgrasveld
2/ Een waterveld
3/ Een watervrij veld
In het krediet uit de begroting zijn tevens de kostenposten meegenomen voor de realisatie van een
hydrologisch neutrale beregening.
De buffer onder het hockeyveld zou ook bij een watervrij veld dienst kunnen blijven doen in het voorzien
van de opvang van hemelwater waarmee we een bijdrage leveren aan een duurzamer en water adaptief
sportpark.

44 Cranendonck
Actief!

Tennisbanen Budel. Vervanging toplaag tennisbanen 5 en 6. Op deze banen zijn toch de padelbanen gepland? Gaat deze
investering dan door, of wordt dit verrekend met de kosten voor de padelbanen?

Op dit moment ligt er een omgevingsvergunning op de bouw van de padelbanen op de locatie van de
banen 5 & 6. De padelbanen mogen worden aangelegd echter wachten ze nog op een akkoord op de
wijziging van het activiteitenbesluit.
Bij doorgang van de aanleg van de Padelbanen zal deze investering (voorlopig) niet doorgaan.

54 Cranendonck
Actief!

Sociaal Domein. U geeft aan dat u in 2025 (financieel) de vruchten gaat plukken van een dekkend zorglandschap. Wat
bedoelt u concreet met een dekkend zorglandschap? En kunt u aan het financieel voordeel een getal hangen? Met een dekkend zorglandschap bedoelen we dat er voldoende gecontracteerd aanbod is met daarbij

zoveel mogelijk spreiding binnen de regio Samen voor Jeugd (10 gemeenten). Ook ontwikkelen we nieuwe
producten waar nodig (op dit moment is er een openstelling voor enkele nieuwe producten). We kunnen
op dit moment nog geen getal hangen aan het verwachte financiële voordeel

54 Cranendonck
Actief!

Ontwikkeling Werk & Inkomen. De huidige participatiewet leidt tot onvoldoende resultaat en is vaak onnodig hard. U geeft
aan te wachten op een landelijke wijziging. Waarom begint u niet alvast met het maken en invoeren van beleid waarbij de
attitude gericht is op ondersteuning en de menselijke maat? In de huidige Participatiewet is te weinig rekening gehouden met de menselijke maat. In aanloop naar de

landelijke herijking ervan (de zgn. Participatiewet in Balans') zoeken wij als gemeente Cranendonck bij het
maken van nieuw beleidsregels naar het aanbrengen van een meer menselijke benadering. Een voorbeeld
hiervan vormen de beleidsregels met betrekking tot re-integratie en participatie. Zo wordt het voor zowel
werkenden als werkgevers makkelijker om loonkostensubsidie aan te vragen en wordt de
kostendelersnorm verhoogd zodat jongeren bij hun bijstandsgerechtigde ouders kunnen blijven wonen.

60 Cranendonck
Actief!

Jeugd. Thema's uit de regiovisie worden vertaald naar lokaal beleid. Wanneer kunnen we de uitvoeringsagenda hiervan
tegemoetzien?

Binnen het samenwerkingsverband Samen voor Jeugd, waarbinnen de Regiovisie is opgesteld, wordt dit in
combinatie met de Hervormingsagenda Jeugd verder uitgewerkt in een werkgroep. Dit doen we omdat er
veel raakvlakken zijn tussen deze twee visies en om dubbel werk te voorkomen. In 2024 wordt de
Hervormingsagenda en daarmee de Regiovisie verder uitgewerkt. Wij kunnen dit vervolgens vertalen naar
lokaal beleid.

90 Cranendonck
Actief!

Grondbeleid. De prijzen zijn aanzienlijk gestegen voor grond voor sociaal en vrije woningbouw. Zijn de doelen voor
betaalbaar wonen nog te behalen?

Er zijn verschillende woningbouwplannen in voorbereiding waarbij de woondeal met tweederde
betaalbaar, is doorvertaald. Dit is dus haalbaar, zeker op locaties waar geen sprake is van sloop en/of
sanering.

110 Cranendonck
Actief!

Top 11 Risico’s. Als grootste risico (in financiële zin) wordt informatiebeveiliging aangegeven. Een hele lastige, om
(cyber)criminelen altijd een stap voor te blijven. Elke gemeente worstelt hiermee. Wordt hier ook op regionaal of wellicht
landelijk niveau naar gekeken? Zodat kan worden samengewerkt?

Jazeker. We werken natuurlijk in A2 verband samen. We stellen gezamelijk de Privacy Officer, de
Functionaris gegevensbescherming en de CISO ( Chief Information Security Officer ) aan. Dat zijn wettelijke
taken voor de gemeente.  Daarnaast werken we samen met de IBD (Informatie Beveiligings Dienst) de VNG
en de ministeries van BZK en SZW voor een zo effectief en efficiënt mogelijk ingericht
verantwoordingsstelsel voor informatieveiligheid. We werken daarom binnen de kaders van de De
Baseline Informatiebeveiliging Overheid (BIO) Dat is het basisnormenkader voor informatiebeveiliging
binnen alle overheidslagen (Rijk, gemeenten, provincies).

8 ELAN Structurele doorwerkingen burap
-    Waarom zijn er geen inkomsten van de woonruimtes voor spoedzoekers ingeboekt?

Bij de samenstelling van de Burap zijn we ervan uitgegaan dat de exploitatielasten (exclusief
kapitaallasten) worden gedekt uit de opbrengsten. Op dit moment zijn we bezig met het inzichtelijk maken
van de exploitatiekosten en de opbrengsten.

11 ELAN Projecten in voorbereiding
Hier staat dat deze projecten niet in deze begroting zitten. Betekent dat de al opgenomen bedragen voor het koersdocument
sport en bewegen uit  deze begroting zijn gehaald?

Nee. Ook in de begroting 2023 - 2026 waren de de bedragen van de projecten in voorbereiding niet
verwerkt in de begroting.



11 ELAN Wat is de inschatting van de extra middelen voor de Borgh? Wanneer krijgen we daar iets van te horen? Het college is zich aan het beraden over een standpunt inzake de exploitatie van de Borgh op basis van het
metanoia rapport. Er is meer nodig om structurele positieve vernaderingen teweeg te brengen dan alleen
een financiele impuls. We willen dat dit gelijkertijd loopt. o.a. hiervoor is de extra FTE medewerker
accomodatiebeleid meegenomen in de begroting. Hiervoor zal een compleet voorstel worden
gepresenteerd.

11 ELAN Wat zouden de structurele kosten zijn als we een investering van 1 miljoen euro zouden doen in een
gemeenschapsvoorziening?

Bij een lineaire afschrijving in 40 jaar (Nieuwbouw) en 3,75% rente is dat vanaf ingebruikname de 1e 4 jaar:
62.500 - 61.563 - 60.625 - 59.688 etc

17 ELAN Voorrang voor eigen inwoners
-Wie vallen er onder eigen inwoners? Ook geboren in Cranendonck, maar door tekort aan woningen nu woonachtig in
andere gemeenten?

In de huisvesingswet is geregeld wie hieronder wordt verstaan. Het moet gaan om een woningzoekende
die economisch of maatschappelijkg gebonden is. Dat is iemand die 'ten minste zes jaar onafgebroken
ingezetene is, dan wel gedurende de voorafgaande tien jaar ten misnte zes jaar onafgebroken ingezetene
is geweest'.

17 ELAN prestatieafspraken
-De gemeenteraad heeft als kader aangegeven 20% sociale huur. 20% van 555 woningen zijn 111 woningen. Waarom worden
er dan 170 woningen genoemd?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

18 ELAN Omgevingsplan
-U stelt dat het lastig inschatten is hoeveel aanvragen er volgend jaar binnen gaan komen m.b.t. de nieuwe omgevingswet.
Waarom is er dan nu 2 FTE extra personeel nodig?

De 2 fte die thans worden gevraagd zijn nodig om de huidige werkzaamheden op niveau en naar behoren
uit te kunnen voeren. Daar komt bij dat we kort voor de inwerkingtreding van de Omgevingswet een
boeggolf aan initiatieven verwachten. Daarnaast vraagt het werken aan het nieuwe omgevingsplan veel
capaciteit.

25 ELAN Onderhoud spoorwegovergang St Paulusstraat.
-Betreft dit de overgang bij de zandweg? Waarom is Prorail hiervoor niet verantwoordelijk? Is sluiten van de overgang ook
bekeken?

Dit betreft inderdaad de overgang bij de zandweg. Het sluiten van de spoorwegovergang is ook
overwogen, maar als niet wenselijk gebleken. Het zou leiden tot ongewenste omrijbewegingen voor met
name agrariers. De gemeente is als wegbeheerder verantwoordelijk voor de spoorwegovergangen en niet
Prorail.

25 ELAN Pilot maatregelen Soerendonk
-    Waarom wordt hier het vrachtverkeer in Gastel en Budel Noord niet meegenomen?

We noemen deze pilot 'maatregelen Soerendonk'. Alhoewel de naam anders doet vermoeden, nemen we
Gastel en Budel-Noord hier wel degelijk in mee. Er zijn ook gesprekken met vertegenwoordigers uit Budel-
Noord en Gastel.

29 ELAN Groenvoorzieningen
-De Boombeelden voldoen niet, lezen wij. Wat zijn boombeelden?

Het boombeeld is de onderhoudsstaat.

38 ELAN Metalot
-Zijn deze kosten van 75.000 euro structureel opgenomen in de begroting? Wanneer is de raad aan zet m.b.t. deze
midddelen?

Deze kosten zijn nu structureel opgenomen in de begroting. Wij evalueren in 2024 de deelname in Metalot
en doen de raad dan een voorstel over de toekomst van de samenwerking met Metalot.44 ELAN Toplaag tennisbanen

-De padelbanen komen toch op de huidige tennisbanen? En de toplaag van een aantal velden is toch pas een paar jaar
geleden vervangen?

Op dit moment ligt er een omgevingsvergunning op de bouw van de padelbanen op de locatie van de
banen 5 & 6. De padelbanen mogen worden aangelegd echter wachten ze nog op een akkoord op de
wijziging van het activiteitenbesluit.
Bij doorgang van de aanleg van de Padelbanen zal deze investering niet doorgaan

51 ELAN Recreatieve Fietspaden
    -Kunnen wij de analyse van de fietspaden inzien?
-Welke 4 recreatieve fietspaden worden er nu in 2025 aangepakt? En wat zijn de kosten als we dit naar 2024 toe halen?

De analyse (een technische rapportage) van Sweco over de kwaliteit van de fietspaden is inmiddels
aangeboden aan de griffie ter inzage. Uit deze analyse zijn met name de volgende (recreatieve) fietspaden
naar voren gekomen die met prioriteit moeten worden opgewaardeerd/verbreed (willekeurige volgorde):
Vloeten/Strijperdijk, Sint Barbaraweg, Keunenhoek/Broekkant, Berg/Bergbosweg en Kluisweg/Kranenveld.
Het opwaarderen van de fietspaden St Barbaraweg en Keunenhoek/Broekkant is wat makkelijker te
realiseren omdat deze niet in Natura2000 gebied liggen en over gemeentegrond lopen. De andere
fietspaden liggen in of tegen Natura2000 gebied (stikstof-beperkingen) waardoor het complexer is om
deze aan te pakken. Ook liggen deze (deels) op grond van Staatsbosbeheer, zodat we hierover met hen
afstemming moeten zien te bereiken. Het is dan ook moeilijk om hier een concreet jaartal aan te hangen.
Voor het opwaarderen van de fietspaden St Barbaraweg en Hugten (gepland in 2024) is reeds budget
aanwezig (bestaande kredieten). De kosten voor het opwaarderen van de overige fietspaden zijn geraamd
op ca € 3,1 miljoen.

52 ELAN De Grote Heide
-Graag een overzicht van de kosten van de verschillende onderdelen van de subsidieaanvraag?
-Is er ook geen mogelijkheid om medefinanciering te krijgen voor een ruimte in de nieuwe Schakel in Dorplein?

De totaal begrote projectkosten voor de Interreg-projecten van Cranendonck zijn €1.085.168. De verdeling
in projecten is als volgt: Openluchttheater Baronie: €426.890, Parkeerplaats (incl veilige
aansluiting/oversteek) Strijperdijk: €187.803, Fietspad St Barbaraweg: €252.765, Minder validenpad
Baronie: €157.440 en Versterken smokkelbeleving: €60.270. Er is binnen de Interreg-aanvraag geen ruimte
voor financiering van andere projecten (zoals De Schakel), deze aanvraag is reeds ingediend en er moet
bovendien een directe relatie zijn met De Groote Heide.

87 ELAN P-Budget
-Graag een gespecificeerd overzicht van de 9,56 fte personeel?
-En graag ook inzicht wat de toename van 482.000 euro personeel, ook leidt tot extra kosten in de A2?

Voor de specificatie verwijzen we naar bijlage "specificatie overzicht uitbreiding personeel". Dit leidt niet
direct tot een verhoging van de bijdrage van de GRSA2.

113 ELAN netto Schuldquote
-Waarom neemt van 2025 naar 2026 de schuldquote zo explosief toe?

Bij vergelijking van de begroting 2023 met 2024 neem de schuldquote toe van 58,4% naar 61,1%. Voor de
jaren 2026 en 2027 lopt de schuldquote op naar 85,4 en 81,1% vanwege de investeringsplannen in
voornamelijk onderwijshuisvesting.  De financiering daarvan vraagt immers leningen en verhoogt dus de
schulpositie. Alle geraamde investeringen na 2024 vragen natuurlijk nog wel raadsbesluiten.



126 ELAN Rioolheffing bedrijven
-Worden er controles uitgevoerd op bedrijven die verplicht zijn hun vuilwater op te vangen d.m.v. een scheider en volgens de
regels laten uitvoeren?

Een slib/vet scheider is onderdeel van de omgevingsvergunning milieu of melding activiteitenbesluit. De
omgevingsdienst voert voor ons de toezichts- en handhavingstaken uit op het gebied van milieu. Het
controleren van deze slib/vet scheider (administratief of visueel) is onderdeel van de milieucontroles.

129 ELAN Standplaatsen
-Het tarief voor het innemen van een standplaats (bv 132,- euro per kwartaal in 2024 Hoe is dit opgebouwd? Is dit tarief niet
te laag ivm de concurrentie met de horeca?
-Is hierin ook meegenomen de afname van stroom wat bijvoorbeeld gebruikt wordt voor de koeling van etenswaren?

Wij vinden uw vraag niet duidelijk. Wij verzoeken u om nadere specificatie/toelichting om een juist
antwoord te geven.

129 ELAN reclamebelasting
-Betaalt de gemeente voor het gemeentehuis ook deze Reclamebelasting?

Niet voor het gemeentehuis. Wel voor Markt 28 (Schepenhuis).

182 ELAN Totaaloverzicht
-Waarom zijn in dit overzicht niet alle ontwikkelingen opgenomen (bv toename personeel) Graag zouden we een echt
Totaaloverzicht ontvangen?

Er is - vanwege transparantie - voor gekozen om de ontwikkelingen in het P-budget apart inzichtelijk te
maken. De overige ontwikkelingen zijn allemaal opgenomen in het totaaloverzicht (bijlage 8).

4 Pro6 Door de stijgende prijzen kunnen steeds meer inwoners van Cranendonck financieel in de problemen komen. Op welke
cijfers is dit gebaseerd? Of is dit een aanname? Het tegenovergestelde zou ook het geval kunnen zijn, door de gestegen Cao-
lonen en door de krapte op de arbeidsmarkt. Heeft het college duidelijke cijfers die aangeven dat er meer mensen in
financiële problemen komen?

Hier wordt geschetst dat ook in Cranendonck er inwoners kunnen zijn waarbij, als gevolg van economische
ontwikkelingen, de bestaanszekerheid in het geding komt. Die landelijke trend gaat niet aan Cranendonck
voorbij en daarom sluiten we hiervoor ook in onze gemeente aan bij het bestaanszekerheidbeleid van het
Rijk dat daarop inspeelt.

4 Pro6 Om inwoners financieel te ondersteunen komt er extra geld voor bijzondere bijstand, kinderparticipatie en inkomenstoeslag.
Wordt hier individuele inkomenstoeslag mee bedoeld?

Nee, hiermee wordt op het gehele minimabeleid gedoeld. Op diverse plaatsen in de ontwerp-begroting
ziet u terug dat het college dit beleid belangrijk vindt. Op pagina 57 is dit wellicht het beste beschreven.
Onder 1.2 bestaanszekerheid staat goed beschreven wat het college de raad voorstelt om te gaan doen en
hoe we dat willen bereiken.

4 Pro6 Het aantal leerlingen op het BRAVO! College groeit. Er wordt geld opzij gezet voor een tijdelijke uitbreiding van de school.
Waarom een tijdelijke uitbreiding?

Omdat in het vastgestelde IHP rekening is gehouden met vervangende nieuwbouw. Er vindt nu een
haalbaarheidsonderzoek naar een toekomstbestendige huisvesting plaats.

4 Pro6 Sterke voorzieningen voor de dorpen
Er komt meer duidelijkheid over de restauratie van de Hervormde Kerk in Budel. Geeft dit ook meer duidelijkheid over de
zgn. “stoelendans” over de locatie van het Smokkel- en Grensmuseum?

De Hervormde Kerk zal tussen 18 en 25 oktober een subsidieaanvraag indienen bij de provincie. Naar
verwachting wordt in december duidelijk wat het besluit is. Welk besluit dan ook, het heeft consequenties
voor het vervolg van de 'stoelendans' en voor de locatie van het Smokkel- en Grensmuseum.

5 Pro6 •    Woonlasten blijven laag:
Met deze begroting kiezen we ervoor vast te houden aan een bestendige gedragslijn voor de nodige opbrengst OZB door ook
voor 2024 aan te sluiten bij de loon- en prijsindex overheidsconsumptie (IMOC) van 3,9% en daarmee af te wijken van de 2%
uit de kadernota.
Waarom heeft het college ervoor gekozen om van het enige harde kader in de Kadernota (2% OZB) alsnog af te wijken?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

5 Pro6 Om bij dit alles in 2024 tot goede besluiten en resultaten te komen is ook een bijpassende ambtelijke formatie nodig. Het
college is daar zeer kritisch in, tegelijkertijd moet een begroting ook realistisch zijn in uitvoerbaarheid.
Voldoet de ambtelijke formatie thans dus niet aan de kwaliteit- en kwantiteitseisen van het college?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

11 Pro6 • In de tabel mis ik de nieuwe school in Budel-Dorplein. Waarom is deze niet in de tabel opgenomen? Omdat de nieuwe school is opgenomen in het IHP. De lasten van het IHP zijn in de begroting verwerkt.

11 Pro6 •    sociaal makelaars: Er heeft nog geen besluitvorming plaatsgevonden en is het project nog in voorbereiding. Wat zijn de
ontwikkelingen die verwacht worden?

Op dit moment vindt er een onafhankelijk onderzoek plaats dat ons een advies moet opleveren over de
rol, positie en toekomstbestendig maken van de functie. Onze verwachting is dat dit aan zal sluiten bij de
behoeften van de inwoners en uitvoerders.

11 Pro6 •    Een afvaardiging van het bestuur van De Schakel heeft alle fracties bezocht en daar te kennen gegeven wat zij
verwachten nodig te hebben voor nieuwbouw. Waarom staat er in de tabel nog PM? Of is de wethouder niet op de hoogte?

De wethouder is op de hoogte van de verwachtingen van De Schakel voor nieuwbouw. De vermelding 'PM'
in de tabel geeft aan dat de plannen nog niet definitief zijn vastgesteld.

11 Pro6 •    Er is een PM post opgenomen voor MFC De Borgh, Waarom wordt er verwacht dat er extra middelen voor de Borg nodig
zijn?

Het college is zich aan het beraden over een standpunt inzake de exploitatie van de Borgh op basis van het
rapport dat er ligt.

16 Pro6 •    Wat wordt er verder nog uitgevoerd in het centrum van Maarheeze in 2024 (zie pagina 21)? 2024 wordt benut om de uitkomsten van de visie 'Zeg 't Mares' te spiegelen aan de oorspronkelijke
centrumvisie . Inzichtelijk dient te worden gemaakt inhoeverre het uitvoeringsprogramma uit de
centrumvisie nog actueel is en overeenkomt met de nieuwe visie van het dorp.

17 Pro6 •    Welke wettelijke instrumenten kunnen worden ingezet om de bouw van extra woningen, met name in het betaalbare
(huur) segment te realiseren?

We zetten de woondeal in bij het maken van afspraken over betaalbare woningen en geven prioriteit aan
woningbouwplannen met woningen in het betaalbare segment. Tevens sturen we met de
Doelgroepenverordening op sociale en betaalbare (huur)woningen. Daarnaast is het wetsvoorstel
Versterking Regie op Volkshuisvesting in voorbereiding. Dit geeft gemeenten nog meer regie bij het sturen
op betaalbare woningen.



18 Pro6 •    Verwacht wordt echter dat er meer en grotere ontwikkelingen mogelijk gemaakt worden met een BOPA (Buitenplanse
omgevingsplanactiviteit). Wat voor grotere ontwikkeling zijn er mogelijk met een BOPA? Graag een voorbeeld ter
verduidelijking.

In de huidige situatie wordt vaak gekozen om voor een ontwikkeling het bestemmingsplan (partieel) te
herzien. Verwacht wordt dat het wijzigen van het omgevingsplan complexer is, waardoor initiatiefnemers
vaker voor een Bopa (met regulier procedure) zullen kiezen. Initiatieven waarvoor het nodig is om de
regels op een andere locatie aan te passen (bijvoorbeeld het schrappen van gebruiksmogelijkheden op een
naastgelegden perceel) worden niet met een Bopa mogelijk gemaakt. Via deze link zijn een aantal
voorbeelden te vinden: https://vng.nl/artikelen/toepassingsbereik-van-de-bopa

19 Pro6 •    3e alinea: Daarbovenop zet in 2024 de planbegeleiding van de agrariërs die gebruik maken van de beschikbare
beëindigingsregelingen de werkvoorraad onder druk.
Hoeveel agrariërs hebben zich hiervoor inmiddels al aangemeld?

Voor zover nu bekend wordt de gemeente officieel door de RVO van deelname van een ondernemer op de
hoogte gesteld na definitieve acceptatie van de beschikking (subsidie). Zover is het op dit moment nog
niet. Beide regelingen staan nog open voor deelname (tot 1 december 2023 en 5 april 2024). Onze
inschatting is dat tussen de 5 en 19 ondernemers aan een van beide regelingen zullen deelnemen. Dit kan
echter te hoog zijn ingeschat. Ter vergelijking, aan de warme sanering veehouderij (een in 2020
opengestelde maar minder gunstige regeling) namen in Cranendonck 3 ondernemers deel.

23 Pro6     Hoe wordt de mobiliteitstransitie versneld, het verschuiven van auto naar OV, fiets, lopen en slimme mobiliteit? Op dit moment bekijken we met name in regionaal verband hoe we de mobililiteitstransitie kunnen
versnellen. Dit heeft natuurlijk ook lokaal zijn uitwerking. In het op te stellen Masterplan Verkeer zullen we
ook voor Cranendonck ingaan op hoe we deze transitie in Cranendonck kunnen versnellen.

23 Pro6     Voor de komende jaren betekent dit concreet de verdere uitbouw van de regionale mobiliteitshub Maarheeze. Wat
betekent dit concreet? Vergroting van de parkeerplaats of betekent concreet iets anders?

Zoals we onlangs tijdens de raadsavond verkeer op 5 september hebben gepresenteerd, is onderzocht dat
er een potentie en ook ruimte is om het aantal parkeerplaatsen bij station Maarheeze te vergroten tot 800-
900.  Daarnaast kijken we hierbij ook nog naar het eventueel verhogen van de stoptreinfrequentie, de
aansluiting van de hub op de doorfietsroute Weert - Eindhoven en de realisatie van een busverbinding
vanuit de hub Maarheeze naar de kantorenlocaties in Eindhoven (Brainportlijn).

23 Pro6     Wanneer zou de mobiliteitshub klaar moeten zijn, wat is de planning van de Brainportregio? Deze planning is nog niet bekend.
25 Pro6 Verkeersmaatregelen Budel-Dorplein

•    In het UVV hebben we echter al wel de middelen voor de maatregelen in Budel-Dorplein opgenomen. Dit is een bedrag
van 445.000 euro. Waar is dit voor?

Tijdens de raadsavond verkeer van 5 september hebben we deze maatregelen gepresenteerd. Deze
maatregelen zijn o.a. voor het verhogen van de kruising Hoofdstraat - Fabrieksstraat, ophogen drempel
komgrens Havenweg, aanpassen komgrens Fabrieksstraat, aanpassen aansluitingen op de Hoofdstraat,
aanbrengen groen en plaatsen wegversmallingen.

25 Pro6 •    Spoorwegovergang St. Paulusstraat Budel-Dorplein: wie is verantwoordelijk voor het onderhoud van een
spoorwegovergang? Moet dit niet door ProRail betaald worden?

De gemeente is hier als wegbeheerder verantwoordelijk voor.

28 Pro6 •    In 2024 voeren we het in 2023 op te stellen accommodatiebeleid uit. Hoever staat het daarmee? We zijn actief bezig met het opstellen van het accommodatiebeleid en bereiden ons voor op de uitvoering
ervan in 2024.

28 Pro6 •    Renovatie Smeltkroes: Wordt bij de renovatie van de Smeltkroes ook gestreefd naar 0 op de meter?? ja, de eventuele renovatie wordt op basis van het duurzaamheidsbeleid van gemeente Cranendonck
uitgevoerd.

34 Pro6 •    2e alinea: Hebben we als gemeente binnen de RES niet de taakstelling om 85ha zonneparken te realiseren? Voor hoeveel
ha hebben we nu al plannen liggen?

Er is binnen de RES geen sprake van een taakstelling per gemeente. Vanwege de verschillende
mogelijkheden (landelijke gemeentes hebben meer ruimte voor opwek dan stedelijk gebied) wordt
iedereen wel geacht zijn steentje bij te dragen. De huidige plannen bedragen 64,6ha voor de drie plannen
in het buitengebied plus respectievelijk 49 en 45 hectare aan nieuwe en bestaande opwek op het Nyrstar-
terrein.

37 Pro6 •    Op basis van het in 2023 verrichte regionale onderzoek stellen we in samenwerking met 21 gemeenten en Provincie een
regionale bedrijventerreinprogrammering op met daarin de plannen voor de uitbreiding van bedrijventerreinen in de A2-
gemeenten als ook de strategie voor lokale grondverwerving. In 2024 plannen we de ontwikkeling van bedrijventerreinen in
Cranendonck tot en met 2040 en starten we waar mogelijk met de ontwikkeling van delen hiervan.
    Hoe wordt er bij de ontwikkeling van nieuwe bedrijven rekening gehouden met wat wij niet willen zoals distributiecentra,
en vervuilende en overlast gevende industrie?

In de regelgeving (ook onze lokale) en regionale afspraken wordt bepaald wat mogelijk is op onze
bedrijventerreinen. Distributiecentra, vervuilende industrie en overlast gevende industrie zijn begrippen
die nader en concreet moeten worden gedefinieerd. In de bestemmingsplannen zijn bijvoorbeeld
milieucategorieën vastgesteld. Aan de hand van die milieucategorieën wordt medebepaald welke soort
bedrijven zich mogen vestigen. Het kan zijn dat bedrijven zich vestigen en voldoen aan de regels van een
bestemmingsplan, terwijl het gevoel zegt dat er sprake is van vervuilende en overlast gevende industrie. In
de regionale afspraken moet bij een distributiecentrum sprake zijn van een functie die een bedrijf
ondersteunt en niet bijvoorbeeld een distributiecentrum van een bedrijf als bol.com. Voor nieuw te
ontwikkelen bedrijventerreinen kunnen wij de regels op een andere manier inrichten, die meer
tegemoetkomt aan opvattingen over vervuilende en overlast gevende industrie.

37 Pro6     Hoe wordt er rekening gehouden met het huisvesten van arbeidsmigranten? Er zijn een aantal locaties waar arbeidsmigranten worden gehuisvest, waaronder de Cantine, bij agrarische
bedrijven en enkele kleinere locaties. Daarnaast komen er geregeld aanvragen voor bijvoorbeeld
kamerverhuur. Dergelijke aanvragen worden getoetst aan de Notitie Flexwonen en huisvesting
arbeidsmigranten Cranendonck.



44 Pro6 Tijdspad en uitvoering n.a.v. koersdocument Sport en Bewegen
•    Starten met onderzoek naar de transitie van basisvoorzieningen naar publieke voorzieningen.
    Zitten wij nog in de fase dat er begonnen wordt met onderzoek? Wat wordt bedoeld met de transitie van
basisvoorzieningen naar publieke voorzieningen?

We willen bewegen in de openbare ruimte stimuleren door een start te maken met het creëren van
beweegvriendelijke en toegankelijke publieke voorzieningen. Daarnaast willen we ook andere sporten en
nieuwe sporten in Cranendonck de kans geven om in aanmerking te komen voor geschikte voorzieningen.
Daarom starten we in 2024 met een onderzoek naar de transitie van basisvoorziening naar publieke
voorziening.

48 Pro6 Icoonproject Budel Dorplein Cite
    In hoeverre worden de wensen die de Dorpleinse gemeenschap al te kennen heeft gegeven via de dorpsvisie
meegenomen? Gaat men weer opnieuw beginnen met een onderzoek?

In 2024 gaan we van start met het icoonproject Budel-Dorplein Cite. De wensen van de Dorpleinse
gemeenschap zullen worden meegenomen in het proces.

48 Pro6 •    Icoonproject smokkelhistorie/smokkelmuseum
    In hoeverre wordt het smokkelmuseum bij het onderzoeken van een nieuwe locatie ondersteund door de gemeente?

Er is regelmatig overleg met het bestuur van het Smokkel & Grensmuseum Cranendonck, onder andere
over de verhuisplannen. De gemeente denkt mee, doet suggesties en ondersteunt op diverse manieren
het bestuur van het Smokkel & Grensmuseum in haar zoektocht naar een geschikte locatie.

49 Pro6 Kunst, cultuur en het sociaal domein
    Hoe worden kwetsbare ouderen, mensen die leven in armoede, jongeren en mensen met geestelijke
gezondheidsproblemen bereikt?

Op dit moment onderzoeken we diverse manieren om deze doelgroepen te bereiken. Eén van de
voorbeelden is het project 'de Tijd van je Leven', gericht op 'eenzame ouderen' waarbij RICK, GGD's,
CordaadWelzijn en de gemeente samenwerken om de doelgroep te bereiken en met een culturele
interventie de eenzaamheid gaan bestrijden.

51 Pro6 •    Opwaarderen (recreatieve) fietspaden Er worden 6 fietspaden opgewaardeerd, 2 ervan zijn bekend.
    Welke anderen fietspaden worden opgewaardeerd?

Dit zijn de fietspaden Vloeten/Strijperdijk, Keunenhoek/Broekkant, Berg/Bergbosweg en
Kluisweg/Kranenveld.

51 Pro6 •    Toekomst kleine kermissen: extra externe begeleiding en expertise nodig.
    Wat verwacht de gemeente van de inwoners over de invulling van het voortbestaan van hun kermis?

Uit onderzoek zal naar voorkomen wat van de inwoners wordt verwacht.

56 Pro6 •    3e alinea ‘bevordering lokale werkgelegenheid’
    Welke projecten zijn er die bevordering tot werkgelegenheid tot doel hebben? Hoe werken deze projecten?
    Hoe effectief zijn deze projecten?
    Wat zijn de resultaten van deze projecten tot nu toe?

Sociaal Ontwikkelbedrijf Risse Groep verzorgt voor Cranendonck de re-integratie en participatietrajecten
voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Binnen het onderdeel Werk.Kom worden mensen uit
Cranendonck bij voorkeur bij bedrijven in de eigen gemeente geplaatst. Daarbij krijgen ze naar behoefte
hulp van jobcoaches om hen te helpen hun baan te behouden. Tevens is vorig jaar een pilot Jobcoach +
opgestart, waarbij kwetsbare jongeren extra begeleiding krijgen. Deze projecten zijn veelbelovend.
Cranendonck maakt daarnaast deel uit van de Arbeidsmarktregio Midden-Limburg. In het kader van deze
samenwerking neemt de gemeente deel aan diverse projecten om meer mensen duurzaam toe te leiden
naar werk. Er wordt daarbij speciale aandacht geschonken aan mensen met een afstand tot de
arbeidsmarkt. Een voorbeeld van een dergelijk project is het IPS-traject, gericht op mensen met een
psychische aandoening te begeleiden naar werk. Aangezien dit project pas kort geleden is opgestart, is de
opbrengst nog beperkt: er zit een kandidaat uit Cranendonck in een traject. Resultaten uit andere
arbeidsmarktregio's zijn echter zeer positief. Daarnaast is ter bevordering van de lokale werkgelegenheid is
de pilot 'Cranendonck Werkt' in het leven geroepen. Dit wordt vormgegeven in samenwerking met
ondernemersvereniging OndernemersContactCranendonck (OCC). OCC heeft zich gecommiteerd aan het
actief onderhouden van de verbinding met Risse Groep/Werk.Kom om invulling te geven aan vacatures, bij
voorkeur met mensen uit de eigen gemeente Cranendonck. Momenteel wordt er gewerkt aan het plaatsen
van 5 mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt in stage- en werkervaringsplaatsen, waarvan minimaal
2 voor statushouders. Cranendonck Werkt! neemt deel aan de banenmarkt van Werk.Kom en de OCC
Banen- en Stagemarkt op het Bravo! College. Daarnaast wordt gewerkt aan het realiseren van een
platform om Cranendonckse vacatures onder de aandacht te brengen en online hulp bij sollicitatie te
bieden om te zorgen dat mensen in de eigen omgeving kunnen wonen én werken. Aangezien Cranendonck
Werkt! een pilot betreft, zullen de resultaten daarvan regelmatig gemonitord worden. Op dit moment is
het echter nog te vroeg om iets te kunnen zeggen over de resultaten. Na het eerste jaar zal er bekeken
worden in hoeverre bovenstaande doelstellingen behaald zijn en beslist de gemeente tot het al dan niet
continueren van de subsidie.

57 Pro6 •    Sociaal minimum, Door de hoge taakstelling van onze gemeente voor huisvesting statushouders, lopen de kosten van
leenbijstand op
    Wat is de taakstelling voor Cranendonck om statushouders te huisvesten? Hoever is de gemeente met het invullen van de
taakstelling?

De taakstelling voor 2024 is nog niet bekend. De taakstelling voor de 2de helft van 2023 is 33, waarvan er
19 gehuisvest zijn en er nog 14 moeten worden gehuisvest.

58 Pro6 •    Op het vlak van de publieke gezondheid streven we naar 3 extra gezonde levensjaren voor alle inwoners in 2030, met
name voor inwonersgroepen met een gezondheidsachterstand.
    Wat is publieke gezondheid? Hoe worden de 3 extra gezonde levensjaren vastgesteld?

Gemeentelijke Gezondheidsdiensten oftewel GGD’en beschermen, bewaken en bevorderen de gezondheid
van de inwoners van Nederland. Dit heet ook wel publieke gezondheidszorg. Eén van de wettelijke taken
die de GGD'en hebben is het monitoren van de gezondheid van onze inwoners. Vanuit die monitor kunnen
zij voor ons meten hoe de situatie van nu te vergelijken is met de situatie van straks (2030).

59 Pro6 •    Maatschappelijke opvang
    Hoe gaat de gemeente om met economische dakloosheid?
    Is er bij de gemeente bekend om hoeveel mensen dit gaat?

Hier moet in de decentralisatieslag (gepland in 2026) nog een visie op gevormd worden. Wij bevinden ons
nu in de startfase van deze decentralisatie. Daarbinnen zal ook aandacht zijn voor economische
dakloosheid en de impact en aantallen in onze gemeente.

60 Pro6 •    Sociaal Makelaars
    Tot wanneer loopt het onderzoek? Heeft u de enquête zelf ingevuld?
    De raad heeft te kennen gegeven dat het heel belangrijk is dat Sociaal Makelaars individuele mensen blijft begeleiden.
    Wat verwacht u van het onderzoek?

Resultaten van het onafhankelijk onderzoek worden naar verwachting einde van dit jaar gepresenteerd.
De wethouder heeft de enquête zelf ook ingevuld. Omdat er de afgelopen 7 jaren allerlei ontwikkelingen
binnen het Sociaal Domein hebben plaatsgevonden en ook is gebleken dat niet eerder is onderzocht of de
indertijd bepaalde kaders t.a.v. inzet en verdeling nog wel “kloppen” vindt dit onderzoek nu plaats.
Belangrijk uitgangspunt bij dit onderzoek is dat de rol van de sociaal makelaar doorontwikkeld wordt en
past in het veranderende sociale landschap en een structurele positie krijgt. Hoe dat er concreet uit gaat
zien zal uit de resultaten van het onderzoek moeten blijken.

61 Pro6 •    Preventieve aanpak om te voorkomen dat jongeren betrokken raken bij ondermijnende criminaliteit.
    Neemt deze criminaliteit onder de Cranendonckse jongeren toe, en zo ja waaruit blijkt dat/

Nee, er is geen aanleiding te denken dat deze criminaliteit onder jongeren in Cranendonck toeneemt.
Echter, laten ‘risicojongeren’ en jonge aanwas zich niet altijd vertalen in harde cijfers en zijn ze vaak
onvoldoende zichtbaar. Wij vinden het belangrijk in te zetten op (het versterken van) een
domeinoverstijgende ketensamenwerking binnen en buiten de gemeentelijke organisatie die zich naast
repressie op preventie en vroegsignalering richt, zodat we jonge aanwas zoveel mogelijk voorkomen.

63 Pro6 •    De problematiek omtrent de huisvestiging van de And’re Wijze is complex.
    Met welke andere voorzieningen en ruimtelijke vraagstukken hangt dit samen?

Wanneer we een locatie in het buitengebied voorstellen verwacht de provincie een uitgebreide analyse
van de situatie (leefbaarheid, vitaliteit, verkeersveiligheid, brede kijk).

63 Pro6     Knoop doorhakken over schoolvoorziening Schoot/Dorplein
Welke knoop wordt bedoeld? Het voortbestaan van een (basis)schoolvoorziening of het bepalen van de locatie?

Het gaat hierbij over een locatie voor de school. Het schoolbestuur gaat over de instandhouding van de
school.



67 Pro6 •    Capaciteit griffie
    Raadsadviseur: Wat doet een raadsadviseur (anders dan een griffier)?
    Hoeveel fte hebben de griffies van (omliggende) gemeenten van vergelijkbare grootte?

In HR21 wordt de functie van raadsadviseur als volgt omschreven:
Ondersteuning van de raadscommissie/gemeenteraad met als doel om de raad in positie te brengen op
zorgvuldige en efficiënte besluitvorming door (strategische) advisering, administratief/bestuurlijk en
organisatorische ondersteuning. Daarnaast ondersteuning verlenen aan de griffier, gemeenteraad en
presidium bij voorbereiding, verloop en afwikkeling van raadsvergaderingen. Treedt indien nodig op als
plaatsvervangend griffier.

Omliggende gemeenten (uit griffierskring Rand Eindhoven)
Best, 30.880 inwoners, 23 raadsleden: 3,83 fte
Geldrop-Mierlo, 40.484 inwoners 27 raadsleden: 2,44 fte (uitbereidng met 0,5 fte voorgesteld)
Heeze-Leende, 16.640 inwoners, 17 raadsleden: 1,6 fte (uitbereiding tot 2,0 fte voorgesteld)
Nuenen c.a., 23.702 inwoners, 19 raadsleden: geen opgave ontvangen
Son en Breugel, 18.027 inwoners, 17 raadsleden: 2,55 fte
Valkenswaard, 31.548 inwoners, 23 raadsleden: 2,55 fte
Waalre, 17.965 inwoners, 17 raadsleden: 3,51 fte
Veldhoven, 46.452 inwoners, 29 raadsleden: 4,2 fte

70 Pro6 •    Handhaving en toezicht. Sinds 1 januari 2023 moeten kantoorgebouwen van 100 vierkante meter of groter minimaal
energielabel C hebben.
    Wat heeft toezicht/handhaving op dit voorschrift in onze gemeente tot nog toe opgeleverd?
Of zijn er hier geen kantoren met label D of minder?

Toezicht en handhaving hierop wordt uitgevoerd door de Omgevingsdienst Zuidoost Brabant (hierna
ODZOB). De ODZOB heeft geinventariseerd welke locaties aan dit voorschrift moeten voldoen, dit zijn er
23. Deze locaties zijn aangeschreven. Conclusie hieruit is:                                                                 -    9 hebben
label C of beter
-    8 geen labelplicht
-    6 geen label of slechter en niet gereageerd.
De 6 locaties worden telefonisch benaderd en bezocht door een toezichthouder

128 Pro6 Begraafrechten
    Waarom staat hier een ander getal (53.300) dan in de tabel op p.124 (55.000)?

Dat is grove afronding

3 VVD
Cranendonck

In de aanbieding wordt gesproken over realisme. De organisatie is in ontwikkeling. Hoe voorkomen we dat we een begroting
vaststellen waarin aan het eind van het jaar weer een bedrag overgeheveld moet worden omdat taken niet uitgevoerd zijn of
uitgesteld zijn? Oftewel: is deze organisatie in staat om de begrotingstaken uit te voeren, rekening houdend met het huidige
personeelsbestand en de moeilijke arbeidsmarkt?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

8 VVD
Cranendonck

Er wordt aangegeven van de uitgaven aan gemeenschappelijke regelingen in 2024 12,3 miljoen euro bedraagt. Dit is circa
18% van het begrotingstotaal. In hoeverre is dit percentage de afgelopen jaren toegenomen of juist afgenomen?

Het percentage is nagenoeg gelijk gebleven

11 VVD
Cranendonck

Bij projecten in voorbereiding staat: ‘De Borgh Budel, extra middelen’. Waar zijn deze voor nodig? Dat project is toch
afgerond?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

16 VVD
Cranendonck

In 2022 zijn er 26 woningen gerealiseerd, waardoor er vanaf 2023 jaarlijks gemiddeld 66 woningen nodig zijn. Kan er een
overzicht gegeven worden van het aantal gerealiseerde woningen per jaar van de afgelopen jaren, inclusief het aantal
woningen tot nu toe in 2023?

De raad ontvangt elk kwartaal een rapportage met deze informatie. De rapportage van Q3 2023 ontvangt
u binnenkort.

17 VVD
Cranendonck

In de afgelopen 10 jaar zijn er slechts 21 sociale huurwoningen door een huurcorporatie toegevoegd. Heeft het college er -
gezien de slechte staat van dienst- dat WoCom de afspraken tot het realiseren van 170 sociale huurwoningen voor 2030 gaat
nakomen?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

17 VVD
Cranendonck

Voorrang eigen inwoners. Er wordt aangegeven dat er momenteel al vaak voorrang gegeven wordt aan eigen inwoners en
dat er daarom geen huisvestingsverordening nodig is. Een aantal projectontwikkelaars geeft ook al voorrang aan eigen
inwoners bij de verkoop van nieuwbouwwoningen. Kan dit iets concreter gemaakt worden, bijvoorbeeld qua aantallen? Kan
er een schatting gemaakt worden van het percentage nieuwbouwwoningen dat naar eigen inwoners gaat?

In de woonvisie zijn deze aantallen opgenomen. Op voorhand kunnen we daarover geen cijfers noemen.
We proberen wel zoveel mogelijk afspraken te maken met verkopende en verhurende partijen. We
kunnen de raad wel achteraf informeren. Waar mogelijk zullen we dat ook doen.

19 VVD
Cranendonck

Er wordt aangegeven dat de extra ondersteuning voor zowel ruimtelijke ordening als vergunningverlening gezorgd heeft voor
tevredenheid en dat deze behouden moet blijven. Is deze ondersteuning structureel ingevuld of wordt dit ingehuurd?

De extra (administratieve) ondersteuning op het vlak van ruimtelijke ordening en (bouwgerelateerde)
vergunningverlening is structureel ingevuld.

21 VVD
Cranendonck

 In 2023 is het evenementenbeleid herzien en hier wordt de komende jaren mee gewerkt. Wat zijn de ervaringen met het
nieuwe evenementenbeleid? Hoe wordt het nieuwe evenementenbeleid ervaren door initiatiefnemers, verenigingen en
ondernemers?

Horeca ondernemers en andere belanghebbenden zijn in de gelegenheid gesteld zienswijzen uit te
brengen in de voorbereiding. Hiervan is ook gebruik gemaakt. Ook na vaststelling van het beleid hebben er
gesprekken plaatsgevonden in de aanloop naar een evenement. Het nieuwe beleid is te kort in werking om
al adequaat van ervaringen te kunnen spreken. Dit zal worden geevalueerd.

22 VVD
Cranendonck

De gemeente wilde niet langer meer verantwoordelijk zijn voor de woonwagens in Cranendonck, omdat deze taak bij een
woningcorporatie thuishoort. Mag de gemeente deze taak wel blijven uitvoeren? En gaat na de nulmeting de overdracht
naar WoCom alsnog plaatsvinden?

Bezit, onderhoud en verhuur van woonwagens kan een taak zijn die door een gemeente wordt uitgevoerd,
maar kan ook een taak van een woningcorporatie zijn. De gemeente Cranendonck en WoCom zijn al lange
tijd in gesprek over een eventuele overdracht van deze taak van de gemeente naar de corporatie. Daartoe
vindt op dit moment een nul-meting plaats. In 2024 zal het college hierover voorstellen doen.



22 VVD
Cranendonck

(en pag. 49) Er wordt een nieuwe subsidieaanvraag gedaan door de Stichting tot Beheer en Behoud van het Protestants
Kerkje. Wanneer komt er meer duidelijkheid over de eventuele toekenning van deze subsidie?

De subsidieaanvraag moet ingediend zijn tussen 18 en 25 oktober 2023. Het subsidie wordt verdeeld op
basis van binnenkomst van de aanvraag. De verwachting is dat er uiterlijk december 2023 duidelijkheid is
over een eventuele toekenning.

23 VVD
Cranendonck

In 2024 wordt het Masterplan Verkeer voorgelegd aan de gemeenteraad ter besluitvorming. Er wordt hier niks gezegd over
het initiatiefvoorstel van de aanwonenden van de Burg. Van Houtstraat tijdens de vorige commissievergadering. Op welke
wijze wordt dit inwonersvoorstel meegenomen in het Masterplan Verkeer?

In het Masterplan Verkeer zullen we ingaan op de functie (wegcategorisatie) en inrichting van alle wegen
in de gemeente Cranendonck, waaronder ook de Burgemeester van Houtstraat. Ook nemen we de petitie
mee zoals aangeboden door vertegenwoordigers uit de Stationsstraat in Maarheeze. We zijn overigens ook
benaderd door andere personen uit onze gemeente die graag mee willen denken bij de totstandkoming
van het Masterplan. Ook deze personen worden uitgenodigd met een brede uitnodiging aan iedereen in
Cranendonck.  De laatste fase van het Masterplan is het opstellen van een Uitvoeringsprogramma. Uw
gemeenteraad kan  hierbij prioriteringen aanbrengen.

25 VVD
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Bij de begrotingsvergadering in november 2021 heeft de VVD de motie N611 ingediend. Voor het eind van het jaar 2022 zou
er een plan met kostenraming moeten liggen. In de begroting lezen we dat er in 2023 gesproken is met verschillende
partijen. Wanneer kan de raad de kostenraming ontvangen? En wat is de reden dat het zo lang duurt?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

25 VVD
Cranendonck

Wanneer staat het plaatsen van het verkeerslicht op de kruising Burg. van Houtstraat, Deken van Baarstraat en Meemortel
specifiek op de planning?

Deze werkzaamheden op deze kruising worden meegenomen met de werkzaamheden in het gehele
centrum van Budel. De aanbesteding van deze werkzaamheden vindt momenteel plaats. Met de gekozen
aannemer zal een planning opgesteld worden. Zodra een planning bekend is, zullen we uw raad hierover
informeren.

28 VVD
Cranendonck

Er wordt aangegeven dat in vijf van de zes gemeenschapshuizen enorme ontwikkelingsvraagstukken spelen. Kan het college
aangeven welke concrete stappen zij in 2024 wil zetten per gemeenschapshuis?

Nee. Gedeeltelijk worden deze benoemd in de dorpsontwikkelvisie`s. in afstemming met de inwoners van
de verschillende kernen zal in 2024 duidelijk worden welke plannen en projecten hieruit voort zullen
komen.

28 VVD
Cranendonck

Waarom wordt er nog geen geld gereserveerd om in 2024 voortvarend aan de slag te gaan met de gemeenschapshuizen in
Dorplein, Gastel en Maarheeze?

De reservering van middelen voor de toekomst voor deze gemeenschapshuizen zijn onvoldoende bekend,
dit is afhankelijk van het nog vast te stellen beleid en initiatieven vanuit de gemeenschap. Hiervoor zullen
we tezijnertijd apart de raad benaderen wanneer dit beeld wel scherp is.

28 VVD
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Hoe houden we als raad vinger aan de pols in de exploitatie van de verschillende gemeenschapshuizen? In de begroting is extra formatie opgenomen nl beleidsmedewerker accommodaties. Deze rol wordt ook
ingezet op toezicht houden op exploitaties gemeenschapshuizen. in het momenteel op te stellen
accomodatiebeleid zal beschreven hoe we toezicht kunnen houden op de exploitatie van de
gemeenschapshuizen. Bij behandeling van het beleidsplan wordt hier aandacht aan besteedt.

30 VVD
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In 2024 worden op verschillende locaties bovengrondse glascontainers vervangen voor ondergrondse. Worden deze
glascontainers één op één vervangen op dezelfde locatie of komen er nieuwe locaties voor de ondergrondse glascontainers?

Per locatie wordt er gekeken of er behoefte is aan het verplaatsen van de containers, hierin worden
klachten vanuit inwoners en inzamelaar ook meegenomen. Daarnaast is het mogelijk dat een huidige
locatie niet geschikt is voor een ondergrondse container als gevolg van kabels en leidingen in de
ondergrond. Er zal een plan worden opgesteld met een aanwijsbesluit voor de voorgenomen locaties,
welke ter inzage wordt gelegd.

37 VVD
Cranendonck

Als we het summiere hoofdstuk over economie en ondernemen lezen, gaan we in 2024 enkel starten met de plannen voor
de ontwikkeling van bedrijventerreinen in Cranendonck. Wat staat er concreet voor 2024 op de planning voor onze eigen
ondernemers? Wanneer kunnen we bijvoorbeeld de uitbreidingslocatie voor Airpark Budel verwachten?

De gemeente heeft op dit moment geen grondpositie waarmee Airpark kan worden uitgebreid. Zodra die
positie er is zal ook een ruimtelijke procedure worden ingezet. Dit zal enige tijd vergen. Intussen gaan wij
het gesprek aan met ondernemers die privaat initiatieven voor de ontwikkeling van bedrijfsgronden
inzetten. In opvolging van de afspraken in de regio onderzoeken wij ook de mogelijkheden van
intensivering. Als dit kansrijk is levert dat ook ruimte om te ondernemen op.

37 VVD
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In 2024 werkt de gemeente met ondernemers aan een nieuw meerjarenperspectief op basis van de nieuwe strategische
visie. In hoeverre worden ondernemers betrokken bij het opstellen van de nieuwe strategische visie?

De nieuwe strategische visie is gericht op de gehele samenleving van Cranendonck. Bij het opstellen van
die visie worden ook ondernemers uit Cranendonck betrokken.

38 VVD
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Wanneer kunnen we als raad het plan verwachten voor de verbetering van de openbare ruimte bij de Baronie van
Cranendonck?

Er is een Voorlopig ontwerp opgesteld voor een belangrijk deel van de openbare ruimte. Dit voorlopig
ontwerp wordt uitgewerkt in een definitief ontwerp. Naar verwachting is deze in Q1 2024 gereed. De raad
zal op de hoogte worden gebracht van dit ontwerp.

39 VVD
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Grondbeleid. Tijdens begrotingsbehandeling enkele jaren geleden is op initiatief van de VVD een budget gerealiseerd om
strategisch grondbeleid te voeren en gronden aan te kopen. In hoeverre is dit budget de afgelopen jaren al gebruikt?

Hiervoor is de bibliotheek aan de Rubenslaan in Budel aangekocht; inmiddels is deze weer verkocht.
Verder ziijn er geen initiatieven voorbij gekomen om strategische gronden te kopen.



44 VVD
Cranendonck

Hoe verloopt het contact met de hockeyclub en hoe ziet de planning voor 2024 eruit mbt het vervangen van het hockeyveld?
Ligt het nieuwe (water)veld er voor de start van het seizoen 2024/2025? En is een waterveld met de huidige wetenschap nog
de meest voor de hand liggende optie?

De club is betrokken in het proces dat we lopen. In afstemming met HCC is gekozen voor de aanleg in Q3
van 2024 mogelijk zal dit net voor of na de zomerstop zijn omdat we hierdoor kosten kunnen besparen in
de aanbesteding.
We begeven ons nog in een onderzoeksfase waarbij we de volgende veldscenario’s onderzoeken:
1/ De basisvoorziening -> Zandingestrooid kunstgrasveld
2/ Een waterveld
3/ Een watervrij veld
In het krediet uit de begroting zijn tevens de kostenposten meegenomen voor de realisatie van een
hydrologisch neutrale beregening.
De buffer onder het hockeyveld zou ook bij een watervrij veld dienst kunnen blijven doen in het voorzien
van de opvang van hemelwater waarmee we een bijdrage leveren aan een duurzamer en water adaptief
sportpark.

44 VVD
Cranendonck

Hoe verloopt het contact met Turnlust over het vervangen van de afgekeurde turntoestellen? In hoeverre wordt Turnlust
betrokken bij de aanschaf van de nieuwe toestellen?

Een jaar geleden zijn we gestart met een mediationtraject tussen Turnlust, Zuiderpoort en gemeente
Cranendonck. De mediator is werkzaam bij SportService Noord-Brabant en zijn benoeming is door alle
partijen goedgekeurd. Belangrijkste onderwerpen van de mediation zijn 'vervanging van de turntoestellen',
'huurovereenkomst Zuiderpoort-Turnlust' en 'onderhoudsreserve'. De drie onderwerpen hangen
nadrukkelijk met elkaar samen; een besluit over het een heeft gevolgen voor het ander. Turnlust wordt,
net als de Zuiderpoort, overal bij betrokken.

44 VVD
Cranendonck

Is VV Maarheeze zelf eens met de volgorde van de velden die door de gemeente wordt gehanteerd? En zijn er
inkoopvoordelen te behalen door meerdere velden van VV Maarheeze tegelijk onderhanden te nemen, net zoals bij sv
Budel?

Er is een gesprek gevoerd met VV Maarheeze iz. de volgordelijkheid van de renovatie van de velden.
Hierbij is door VVM aangegeven dat hun voorkeur is om eerst het Hoofdveld te renoveren. Verder is er een
onderzoek gedaan naar de actuele stand van de velden door KIWA. De onderzoeksgegevens en het advies
m.b.t. het onderhoud is gedeeld met de vereniging. Binnenkort volgt een vervolggesprek om de huidige
staat van de velden te vergelijken met de wensen van de club om van daaruit inderdaad zicht te krijgen op
de meest efficiënte aanpak en meest voordelige inkoop  iz. de veldrenovaties.

46 VVD
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Ambassadeur Sport & Bewegen: Is deze ambassadeur in dienst van de gemeente of zijn er financiële middelen nodig
verschillende ambassadeurs per thema in te huren?

De Ambassadeur wordt aangetrokken bij evenementen en/ of promotie/stimuleringsgelegenheden.
Daarom worden ze bij inzet ingehuurd.

48 VVD
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Er wordt aangegeven dat na een evenement op de Baronie met bewoners een evaluatie wordt ingepland. In hoeverre
hebben dit jaar evaluaties plaatsgevonden over georganiseerde activiteiten op de Baronie en wat is daaruit gekomen?

Hier wordt om een bestuurlijk standpunt van het college gevraagd. Het antwoord op deze vraag wordt  in
een  separate antwoordbijlage aangeboden.

49 VVD
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Wanneer is de uitwerking van het koersdocument Cultuur afgerond? De verwachting is dat eind 2024 de uitwerking van het koersdocument is afgerond.

49 VVD
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De formatie voor cultuur wordt opgehoogd naar 0,5 fte. Momenteel is er 0,2 fte beschikbaar en dit wordt ingevuld met
externe inhuur. Wordt er voor de 0,5 fte een vaste medewerker geworven of wordt deze ingehuurd?

Huidige inhuur is 0,8 fte voor uitvoering koersdocument. Na vaststellen begroting zal er een vaste
medewerker aangetrokken worden voor 0,5 fte.

51 VVD
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Momenteel is er onvoldoende capaciteit en kennis in de organisatie aanwezig om een toekomstbestendige oplossing voor de
kleine kermissen te creëren. Welke middelen zijn er nodig om dit wel uit te kunnen voeren? We wensen dit vorm te geven vanuit de gedachte vitale gemeenschappen. Het uitgangspunt is dat dit door

eigen medewerkers moet worden kunnen opgepakt, maar zij beheersen de skills onvoldoende die nodig
zijn. Dat kost tijd/capaciteit om dit onder de knie te krijgen. Echter, uw raad heeft bij de burap middelen
ter beschikking (€ 90.000) gesteld voor het structureel aanwerven van een medewerker Vitale
Gemeenschappen die mede als taak heeft om hierin te coachen en/of meewerken. Indien aanwerving te
lang duurt, zal alsnog het budget aan uw raad gevraagd worden om externe ondersteuning. Dit zal dan
gebeuren via de P&C cyclus. Dit zal neerkomen op een budget van 40.000 euro.

54 VVD
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Cranendonck en Heeze-Leende gaan gezamenlijk Burgerportaal implementeren en delen de kosten. Als Valkenswaard
meteen mee aansluit bedragen de kosten 1/3. Hoe worden de kosten verdeeld als Valkenswaard later aansluit, komende
deze dan volledig voor rekening van Valkenswaard?

Indien Valkenswaard besluit om later aan te sluiten, dan worden de eenmalige kosten alsnog over de drie
gemeenten verdeeld. De aanvullende kosten voor bv. Digid audit, projectleiding, consultancy en
communicatie zijn dan voor rekening van Valkenswaard.

55 VVD
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Er worden een aantal Rijksmaatregelen benoemd die vanwege de val van het kabinet nog onzeker waren ten tijde van het
opstellen van de begroting. Is er inmiddels al meer duidelijk over de impact van deze maatregelen en kunnen deze
uitgevoerd worden?

Helaas is momenteel nog veel onduidelijk als gevolg van de val van het kabinet; veel zaken zijn immers
'controversieel' verklaard waardoor er geen ingrijpende wijzigingen in het huidige beleid mogen
plaatsvinden. Duidelijk is wel dat bestaanszekerheid een belangrijk thema wordt bij de komende Tweede
Kamerverkiezingen. Afhankelijk van de keuzes van het nieuw te vormen kabinet en de samenstelling van
de Tweede Kamer zullen regelingen al dan geen doorgang vinden. Wij volgen in Cranendonck de
ontwikkelingen op de voet en sluiten aan bij landelijke ontwikkelingen bij het maken en uitvoeren van
beleid.



58 VVD
Cranendonck

Pilot Sociaal Raadsliedenwerk. In hoeverre wordt er advies gevraagd of samengewerkt met gemeenten waar sociale
raadslieden al actief zijn, zoals de gemeente Nederweert? En in hoeverre gaat er samenwerking plaatsvinden tussen de
sociale raadslieden en de sociaal makelaars?

We hebben specifiek de constructie in gemeente Nederweert onderzocht. Wel weten we dat sociaal
raadslieden op veel plekken intensief samenwerken, te denken hierbij aan onder andere
formulierenbrigades, sociale teams en andere lokale partners. Tevens hebben sociaal raadslieden een
belangrijke signaalfunctie:  zij weten vaak uit ervaring welke regelingen wel of niet werken.  Er is op dit
moment nog geen uitgewerkt plan. Het bedrag in de begroting 2024 hebben wij ingeschat door te kijken
naar andere gemeenten waar sociaal raadslieden thans actief zijn.

63 VVD
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Wanneer kan er meer duidelijkheid gegeven worden over de toekomst en een eventuele nieuwe locatie van het Bravo
College en de gezamenlijke basisschool tussen Schoot en Dorplein?

Onder leiding van ICS is een haalbaarheidsonderzoek gestart naar toekomstbestendige huisvesting voor
het BRAVO! College. Er is daarvoor een stuurgroep en projectgroep samengesteld met vertegenwoordigers
van gemeente, LVO en school. Een eerste werksessie heeft inmiddels plaatsgevonden. Voor de planning is
in het plan van aanpak van ICS uitgegaan van een doorlooptijd tot en met december 2023. Betekent dat
naar verwachting in Q1 2024 over het BRAVO! College meer duidelijkheid zal bestaan. Over de basisschool
Schoot-Dorplein wordt u seperaat geinformeerd.

67 VVD
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Er wordt aangegeven dat er momenteel een vacature is voor 0,5 fte commissiegriffier. Deze vacature vervalt en hier komt
een raadsadviseur van 1,0 fte voor in de plaats. Hoe gaat het takenpakket van deze raadsadviseur eruit zien?

Met de invoering van het dualisme in 2002 is de griffie een onderdeel van de gemeentelijke organisatie
geworden. De toen vastgestelde formatie van 1,5 fte is indertijd vastgesteld met het oog op de te
verwachten werkzaamheden die met name betrekking hadden op het faciliteren van commissies en de
raadsvergaderingen.
De ontwikkelingen in de afgelopen twee decennia hebben die visie inmiddels achterhaald door een andere
wijze van vergaderen (vergadermodel) en digitalisering (vervanging van veel papier) maar ook door andere
behoeften van raad en raadsleden om hun rol als hoogste orgaan van de gemeente in te vullen.
in de laatste twintig jaren zijn veel zaken toegevoegd aan het takkenpakket van de griffie of onderdeel zijn
geworden van het takkenpakket waar in 2002 nog niet is over nagedacht. Naast incidentele processen
zoals bijvoorbeeld een burgemeestersbenoeming, of ondersteuning bij het opstellen van een
raadsprogramma na verkiezingen is ook het onderhouden van de relatie met de ambtelijke organisatie, het
overleg in de driehoek met burgemeester en gemeentesecretaris, actualiseren van de
LangeTermijnAgenda, en het onderhouden van de relaties met partners in regionaal verband (bijvoorbeeld
GRSA2, MRE) steeds belangrijker geworden.
Daarnaast zijn er na de verkiezingen onderwerpen in de raadsagenda opgenomen waar ook de raad zelf
mee aan de slag moet (Grip op regionale samenwerking, Strategische visie, terugwinnen van vertrouwen
van inwoners in ambelijke organisatie en politiek) en waarbij van de griffie inzet en ondersteuning wordt
gevraagd.
De exacte taakverdeling van binnen de griffie (griffier en raadsadviserur) zal worden besproken en
vastgesteld door de werkgeverscommissie.
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In de raadszaal wordt de videowall vervangen en het AV-systeem aangepast. In hoeverre wordt het hiermee makkelijker
gemaakt om bijvoorbeeld infoavonden op te nemen zodat raads- en commissieleden, maar ook burgers dit op een later
tijdstip kunnen terugkijken?

De videowall is in gebruik genomen in september 2014 na de renovatie van het gemeentehuis.
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Vanaf 2024 komt er een piek in het aanvragen van reisdocumenten en hier is extra formatie voor nodig aan de front- en
backoffice van Burgerdiensten. Dit wordt verder niet gespecificeerd. Hoeveel formatie is er extra nodig en in hoeverre is dit
opgenomen in deze begroting?

In de begroting is in het P-Budget (zie bijlage, specificatie uitbreiding personeel) een tijdelijke uitbreiding
van 1 fte opgenomen.
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De uitbreiding van het aantal boa's blijft ook voor 2024 nodig vanwege de roep om toezicht op evenementen en de aanpak
van overlast van het azc. In hoeverre is de uitbreiding van het aantal boa's structureel opgenomen in de begroting?

Dit is niet structureel meegenomen in de begroting. Deze inzet wordt gedekt uit SPUK-gelden, deze
hebben geen structureel karakter.
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Hoe is het gesteld met de huidige formatie? Kan er een schattig gemaakt worden van het aantal vacatures en het aantal fte
dat momenteel niet ingevuld wordt door de krappe arbeidsmarkt of andere ontwikkelingen?

Per 1 september staan er voor 7,8 FTE 12 vacatures open.
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In de eerste helft van 2023 is er een informatieavond geweest voor raadsleden in het gemeentehuis van Valkenswaard over
de A2-Samenwerking. Hier werd aangegeven dat de A2-Samenwerking alle zeilen moest bijzetten om de dienstverlening aan
inwoners voort te kunnen zetten, mede vanwege ziekteverzuim en het niet kunnen invullen van vacatures. In hoeverre is dit
momenteel nog steeds het geval?

Op 4 oktober is een raadsbijeenkomst geweest waarbij de laatste stand van zaken is toegelicht. Mede
dankzij de inzet van een verzuimcoach is het ziekteverzuim gedaald. Ziekteverzuim is gedaald van 11,16%
in  januari ‘23 naar 5,81% in september ’23.  Het aantal vacatures is 39,65 in augustus gedaald naar 34 in
september. Met name bij W&I en I&A hebben de extra wervingsacties geleid tot aanstellen van vaste
krachten.
Sommige teams hebben nog steeds te maken met sterke onderbezetting en het blijft dus alle zeilen
bijzetten om de basis dienstverlening te kunnen blijven leveren.
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